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wants out of pT,

—.

VERA INGRAM - left PT eight years ago (?)

ago., JONES wanted him killed. JONES bragged to ODELL RHODES

\

JIM CO3B - black/male, alive, left PT several years (t&l

on day of murder that they killed COBB at the airport.

LARRY LAYTON - alive, worked in sawmill and x-ray !
room, was security in San Francisco.

The following information and description was oktained
through both observation and interview:(-u/

Name:
Race:
Sex:
Date of Birth (DOB):
Place of Rirth (PCB):
Height:

Weight:

Build:

Hair:

Eyes:
Occupation:
Employment:
Fducation:

Marital Status:
Family Members:
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Account Number (SSAN):

Social Security

Destination:
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Temple (PT}, Jonestown, Guyana, was interviewed at

John F. Kennedy International Airport (JFKIA), Hangar
17, Queens, New York #was advised of the
official identities o € interviewing agents and the nature

o) view. United States Secret Service Agent
was also present during the interview.
e following information regarding the

provide

PT and the Jonestown facility u’

s Firmbe kool abkacdl ™
He rLi1lo0 1 U adalbUuLr -

L =%
JONES in_about February of 1968 whilem
JONES at the time was preaching about humanitarian work

and how they were helping vast amounts of people in
California. He stated that he and his family had just
church and the humanitarian
They
e Rev.
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broken away from
wOrk appealed to both he and his wife,

then started to attend scme of the meet)
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He advisea that there was no initiation rites
involved in joing the PT, but soon after joining the PT,
they were asked, by JORES, to take into their home other
members of the PT, which they complied with. The PT alsc
asked for 15 percent of their wages, which soon graduated
to 25 percent. After approximately two or three months in
the PT, he became disenchanted with them and discussed
leaving the PT with his wife. During his brief involvement
with the PT, his wife, became very involved with
their work and admired . When he told his wife about

_ his plans on leaving the PT, his wife became enraged
and asked for a divorce. Rev. JONES immediately became
involved and took the side of his wife and JORES becam?ul
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unavailable for him to consult. Because of Rev.
JONES' position he (JONES} was able to come into contact
with many influential people, which could cause him
- S :c 1osc the divorce proceedings and eventual
L7C . . . .
/ possession of the kids. Faced with the realization
of living without his kids, he decided to rejoin the

’r. ()

In the later part of 1968, Rev. JONES started
to build a church in Redwood Valley, which was to be
the eventual site of the PT. The building of the church
was finally completed in 1870. One of his duties with
the PT was

He stated that he had volunteered
or the jJob, because he would then have a legitimate
excuse to miss the daily meetings of the PT, Because
of his involvement with the PT, he had a falling out
with his father, with the split up of their business

= being the final outcome. (lo

It was in about 1970 that m
was put in charge of Yy Rev. NES., JONES

explained that he did nrnot trust nd wanted scmeone
to watch over him. This made him even more
disgusted with JCNES, bocaqu entimes wonld

AR =R -—-—.---.-.v-—

£, -

Some time in 1971, he went to work for the
Masonite Company, but had to have the approval of the
PT before making such a change. He stated that

was _for the Masomte Com

H
%= 1 JONES most probably got him the job with Masonite, just
v as he had gotten the other 50 or so members of the PT
z:i jgbs there. He stated he does not know who owned the
- company, but whoever did, must have been connected
o with the PT. JONES was always preaching about the new

(Y
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frontier (Guyana) and in about February, 1974,
JONES announced that the first settlers would be leaving
for Guyana. He stated that the announcement was made
at one of the meetings and JONES asked for a volunteer
to supervise the move. CHARLES TOUCHETTE volunteered
for the job and was immediately approved by JONES
and the other PT members. JONES approached him
and asked whether he would like to go to Guyana as
. part of the initial settlers. The idea of starting
c,fc;— a new town appealed to him and since his wife,
was now involved it seemed a logica
choice. He got the impression from JONES that his
family would most likely be down to Guyana within

a year or so. He then drove_
from California to Miami, where he took a shrimp boat
from Miami to Guyana. He stated the name of the boat
was the "Cudjo" and a total of 16 people went. Included
in the group was CHARLES and JOYCE TOUCHETTE and their
children MICEAEL, ALBERT, and MICHELLE, JERRY LIVINGSTON,
) CHUCK BEIKMAN, ARCHIE IJAMES and his wife, TIM SWEEKNY,
T and JACK BARON. He stated that he does not recall the

- rest of the people that made the trip. Upon arriving

in Guyana, they were greeted by GENE CHAYKIN, who was

a counselor for the PT and PAULA ADAMS, who was the
financial manager. (2"

JOYCE TOUCEETTE took charge of the assigning
of jobs, along with overseeing all of the PT members
in Guyana. CHARLES TOUCHETTE was busy with procuring
supplies and equipment, which took up mo s ti
He stated he was put in charge of

lnere

. rules 1n Guyana, one O which was never to criticize
the settlement when writing back to the States and all letters
being sent back to the States were to be read and mailed

by JOYCE TQUCHETTE. He stated he wrote daily to his children,

()
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but none of the letters werc ever sent and in over

the two or so years he was in Guyana before his children
arrived, he only received about six or so letters from
them. He stated that his kids wrote daily, but he never
received their letters. Upon arriving in Guyana,

JOYCE TOUCHETTE took all of their passports for so
called safekeeping./]

The amount of the settlement increased daily
and by late 1974, there was about 50 or so members
who moved into the Jonestown settlement. TIM SWEENY,
who was the brother of JOYCE TOUCHETTE and CHARLES
TOUCHETTE made sure that everyone did their work. They
accomplished this by instilling fear in everyone's
mind and if that did not work, by the use of force. 1In
late 1976, Rev. JONES arrived at Jonestown and by January,

1977, there werc approximately 500 people in the development,
and JONES
caile 1m and sal e was going

to give him another wife. He stated that JONES performed

the ceremony and became his wife and he had
nothing to say about it.

e stated that this was done to
aipease him
anged from
About six months ago, it

looke ike the crop was not going to make it and
the rules became more rigid and the meetings became

@ore frequent.{‘u) C

When questioned about whether having made any
oral or written statements while in the PT, he stated
that JONES oftentimes wculd request that at the end of
meetings that everyone draft up a written confession admitting

(%
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guilt in some sort of criminal offense. He stated
that JONES would reguest that the members fabricate
some sort of story concerning a murder or rape or
something to that degree and sign their name to it.
He stated that these statements were collected at
the end of each meeting by JONES and most prcbably
held for use if and when scmeone dzcided to leave
the PT. Most of this was done during their stay in
California. /24)

When guestioned about political ties that
JONES might have had, he stated that JONES demanded
that PT members send postcards and make telephone
calls to various politicians in order to influence
them In legislation favorable to the PT. As regards
to DI MALLEY, he stated that DI MALLEY came to Jonestown
once and was greeted by Rev. JONES in a very friendly
manner. He stated that he believed that DI MALLEY
and JONES were friendly for a long period of time.,ﬂ*/

When asked to comment about other specific
areas, his replies to them are broken down according
to captioned topics:/ Q/

Security(h,

JONES was very afraid that people were trying
to kill him and consequently surrounded himself with
the most trustworthy members of the PT. His sons,
STEVE and JIMMY, along with LEE INGRAM, MIKE TOUCHEHETTE,
and JOHN BROWN JONES comprised his personal bodyguards.
Due to JONES' belief about possible assassination, these
men from time to time had to wear weapons.

(%

oo
L



H
1
]

BQ 89-495

Besides the bodyguards, there was also the security
force, whose duty it was to make sure no assassins
came into the PT and to administer punishment to
viclators of the rules. There were approximately 50
or so people on the force. The basketball team was
the top security force led by their coach, LEE INGRAM.
Other members ©of the team were STEVE JONES, MIKE
TOUCHETTE, CALVIN DOUGLAS, JOHNNY COBB, PRESTON

WADE, JIM JONES, JR., First Name Unknown (FNU) SMITH,
HAROLD CORDELL's nephew, (FNU) CORDELL}, TIM JONES,
TIM TUPPER JONES, and CLEVELAND NEWELL. The security
force stayed in Hut C-14, which also served as the weapon
storage hut. The term "Angels" was unfamiliar to

him. (”l

Planning Commi ssior{‘u}

There was a planning commission for each area
of the Jonestown settlement, which took care of planning
strategy concerning all operations. They were comprised
of the most trustworthy of the _members of the church
and operated in total secrecy. 14/

Inside the comm>ssion were the leaders of
the planning commission called the Triumpherate, comprised
of five people: CHARLES TOUCHETTE, JOHNNY JONES, HARRIET
RANDOLPH, LEE INGRAM, ané TERRY BUFORD.W/

Weapons / u’

He stated that he heard that the PT had 100
or so weapons concisting of shotguns, rifles, and auvtomatics.
JONES referred to the weapon as the bible and would
oftentimes tell the members to bring their bibles to
the meeting. JIM JONES, JR. and TIM JONES were responsible
for the handling of all weapons. ("'M/
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Oftentimes members were brought out into
the fields to practice target shooting, with
STEVE JONES doing the instructing. There was never

any kind of maneuvers or training in that area done
to his knowledge in Guyana.g¥)

About two years ago, Rev. JONES boasted
about how the PT stole a bomb, but did not have
a activating device to it. JONES gave the impression
that the bomb was in the United States somewhere,
- but heq doubts whether there is any bomb at
all. He stated that it was a story dreamed up by JONES
to give the members the impression of how powerful
he (JONES) was. ZM)
( ) {4}

7
A
e
S
T

!
{1 &
i
4
{

-4 .'1?:

&

Ryan's Visit (‘h)

JONES was afraid of RYAN and what RYAN might
do to the PT. He had heard some talk about Jonestown
that RYAN would never make Jonestown and that SHARON
AMOS was going to Georgetown to make sure that RYAN
never made it. He stated that SHARON AMOS was a
trusted follower of JONES and would do just about
anything that JONES reguested. AMOS went to Georgetown
with the instructions to accompany RYAN on his flight
from Gecrgetown to Jonestown. She was reportedly to
shoot the pilot of the plane while in flight which would
cause the plane to crash, killing both herself and RYAN.
The plan failed when the Georgetown authorities refused
to allow AMOS to board the plane with RYAN. On Friday
afternoon, the afternoon before RYAN 's arrival, a "white
night" was called. A "white night" or "alpha"™ as it was
-sometimes called, meant crisis, and everyone was required
to come running to the pavilion. MARCY JONES, Rev.
JONES' wife instructed everyone to go home and clean up
because RYAN was coming. That night, a big show was put on for
RYAN at the pavilion with all members present.(u)

A

il . M S

'

200



BQ 89-495

tractor left. He stated when all was quiet, they opened
the door and left the plane. They found one of RYAN's
aides (a female) all shot up underneath the plane and
carried her to the bush, where they all hid till

nightfall. When nightfall came, they carried the survivors
to the Guyanese tent at the end of the runway where

they spent the mght.(U/

2

Soviet Relationshipf u/

:
e
b =

A
K
..
-4
3

A few months ago, JONES told everyone at
one of the night meetings that he (JONES) was thinking

of moving Jonestown to Russia and that they were going
- AU ¥ Allj J : ‘J
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to have visitors from Russia. He stated he recalled
this because JONES tried to learn to speak Russian

a few days prior to the Russians arrival. He stated
that two men came and spoke with accents, possibly
from Russia and JONES introduced the two men as his
visitors from Russia. The two men stayed a few days
Liast and departed, but not before addressing everyone and
praising JONES and Jonestown(‘u/
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Enemies, Relocation Plans, Hit List( ‘u/

JONES often stated that there were people
trying to destroy the PT and that these people must
be taken care of. On several occasions, JONES mentioned

. TIM STONE and how TIM STONE was hiring mercenaries

back in the States in order to kidnap his (STONE's) son.
JONES stated that he had fathered STONE's son and that the
son was a member of the PT. JONES went so far as to
say that both STONE and his wife must be killed before
STONE can send down the mercenaries. Besides STONE
there was no other mention of anyone targeted to be
killed, but anyone that tried to destroy the PT would
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who was critical of the PT would be dealt with, implying
that there were people back in the States who would
kill someone if need be./}{'

As far as any of the surviving members
carrying out any assassinations, he commented that it
could be possible, but that it would be done by working
underground and not as the PT. ,”}

He stated that he heard that there was a
guy back in the States who would take care of any of JOXNES'

CHCJN-H::::, }_Jub:u.ux.y & hit man. He heard that the hit man

had come down to Guyana and that the hit man could
have possibly been JIM MAC ELVANE. As far as any hit
list was concerned, there was none to his knowledge./),/

Suicides, Dr. SCHACHT, PAULA ADAMS ",

JONES seemed to constantly talk about suicide
at their meetings over the last couple of months JONES

L = R =g WEH.L. db fdl. ab hdvill\j HlU\..k bUA\.-LdCb W& Lh E-CL LG..LJl
people even pretending to actually die at the rehearsals.
AT these rehearsals, everyone would have to take the
poison, which was prepared by Dr. SCHACT and his tear(-v/

Dr. SCHACHT could be described as an inept
doctor and a personal friend of JONES. As far as he
knew, SCHACHT never was a licensed doctor, but had
completed the necessary schooling. SCHACHT spent

PAULA ADAMS was described as the public relations
expert for the PT. He stated that she was young and
beautiful and stayed in Georgetown. Her duty was to
compromise the Guyana officials by any means she saw

fit.(q)
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Radio Operations, United States Fugitives,
LANE's Activities (‘k/

To the best of his knowledge, the radio
was used pfiﬁéipa¢¢y to communicate with the rest of
the PT members in San Francisco. There were no
special codes used, with MIKE and TIM CARTER being
in charge of the radio. No other businesses were
conducted by the PT to the best of his knowledge,
but he does not rule out the fact that there could

be some run without his knowledge.(uv

There was never any mention of fugitives

o . : .
he 1 atu in +ha IIniéa
living in Jonestown to escape the law in the United

States. However he had heard that JIM MAC ELVANE might
have been in some kind of trouble relating to drugs.
Further, that might have been the reasonshy MAC ELVANE
eventually came to Jonestown. There was never any mention
of drugs or the taking of drugs in Jonestown, but after
the incident he heard that JONES had been taking

drugs for some time. (u'

Mr. LANE and Mr. GEARY were both close friends
of JONES besides being the PT's attorneys. He stated
that he thought that LANE arrived with the RYAN party,
but could not be certain. He also heard that when the
suicides started, that JONES instructed one of his
security men, PANCHO, to take LANE and GEARY to the
bush and kill them both. 1Instead PANCHO took them
to the bush and let them go. Both LANE and GEARY were

at the pavilion when he left for the plane with RYAN.,!;7

“provided a brief description of
some of the members, along with their job while

in the PT. Also provided was whether they were alive (&)
or dead (D), white (W), black (B}, male (M), female (F},

B I S N F-grun B 1

and present whereabouts. The names are as follows
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TIM JONES - M, W, A, 5 feet 10 inches,
blond hair, believed to be
living with JONES' daughter
in San Francisco, leader
of security force.

JIMMY JONES, JR. - M, W, A, 6 feet 3 inches,
17 vears old, now with sister
in San Franciso, security

force.
EDDY CRENSHAW - M, B, D, 6 feet, 200-210
("Big E4") pounds, 23 years old, truck t‘
: driver.
HERBERT NEWELL - M, B, A, 6 feet, 170 pounds,

18 years o014, in townhouse
in Georgetown, worked on
"Cudijo”".

JOHNNY COBE (JONES) M, B, A, 5 feet 10 inches,
17 years old, leader in
security force, whereabouts
unknown.

JOHNNY JONES - M, W, D, 5 feet 1l inches,
160 pounds, 25 years old,
on the Triumpherate (plannin
commission). ?

MARK CORDELL - M, W, A, 5 feet 10 inches,
165 pounds, might be now
in the state of Washington,
worked in kitchen.

™o
(ot
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JIM MAC ELVANE

BILLY OLIVER

STEVE JONES

TIM TUPPER JONES

LEE INGRAM

CHRIS O'NEAL

CALVIN DOUGLAS

CLEVELAND NEWELL

BONNIE SIMON

PAUL MC CANN

M, B, D, 6 feet 6 inches,
225 pounds, Rev. JONES'
boyfriend.

M, B, D, 6 feet, 180 pounds
18 years old.

M, W, A, 6 feet 4 inches,
160 pounds, in jail at

‘Georgetown, leader 1in

security force.

M, W, A, 6 feet, 175 pounds,
22 years o0ld, in San Francisc
security force (dangerous). \\

M, B, A, &€ feet, 185 pounds,
in Georgetown, coach of
basketball team, on Triumpher:
{(planning commission)
(dangerous).

19 years old, made bricks.

M, B, A, 20 years old, 5
feet 11 inches, basketball
team (dangerous).

M, B, A {(?), 6 feet, 155 pounc
20 years old, basketball
team (7).

F, W, D, 5 feet 3 inches,
brown hair, security.

M, W, A, 5 feet 11 inches,

24 years old, 145 pounds,
might be on "Albatros" (boat),
purchaser.
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PAULINE GROOT

TOM GRUBBS

MARIE RANKIN

FEIR.Y PR TR Y

("Duckett")

TERRY BUFORD

JEAN BROWN

RENNIE KICE

LORA JOHNSTON

VERA YOQUNG

JUNE CRYM

F, W, D, 5 feet 5 inches,
25 years, electrical engineer

M, W, D, 5 feet 10 inches,
38 years, 180 pounds, school
principal.

F, B, D, 5 feet 6 inches, 140

pounds, 30 years olag,
maintenance inspector.

F, W, A, 5 feet 5 inches,
brown hair, fair complexion,
26-27 years old, 120 pounds,
in San Francisco, on planning
commission, one of most
trusted of Rev. JONES, made“.'

: o
all of major decisions for bA

JONES, has potential to be
the most dangerous of all j
members of the PT,

(Not seen her in years), 32 ye
old, 5 feet 4 inches, 135 pOﬂ‘

¥, B, D, 5 feet 5 inches, 140

33 veare nld worked

Jraie CLal,

uuuuuu [

in medical supply room.

F, W, A, 5 feet 3 inches, 130
pounds, 30 years old, might be
in Europe, worked in Public
Service Unit, dangerous and
vicious.

Unknown.

F, W, &, 5 feet 2 inches,
brown hair, 115 pounds, 30
years old, secretary to
GEARY, in San Francisco (7).
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MIKE PROKES

TIM CARTER

SANDRA INGRAM
(BRADSHAW)

JUDY FLOWERS

JIM RANDOLPH

HARRIET RANDOLPH

LEONA COLLIER

DALE PARKS

- M, W, A, 5 feet % inches,
150 pounds, brown hair,
31 years o©ld, in Park Hotel,
Georgetown, radio operator
(dangerous).

- M, W, A, 5 feet 10 inches,
175 pounds, 30 years old,
light brown hair, balding,
in Park Hotel, Georgetown,
radio operator (very dangerous

30 years old, in States, wife
of JIMMY INGRAM.

 tnknon, \w

- Purchaser for Jonestown, has
not seen in years.

- F, W, D (?), 5 feet 1 inch,
30 years old, black hair,
110 pounds, an attorney,
on Triumpherate (planning
commission).

- F, B, A, 5 feet 2 inches,
40 years old, heavy, in San
Francisco (?), administrator
in PT (very dangerous).

- 28-30 years old, worked in
medical department.

- IInknown
WAV SN TV LR B
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CLAIRE JANARO ~ 45 years old, very fat,
came to Guyana after
incident where she left
one hotel in Georgetown
and has not been seen since.

RICHARD JANARO - M, W, A, 5 feet 11 inches,
175 pounds, whereabouts
unknown, one of purchaser's
for Jonestown, very business

T

E like.
F DON and BONNIE BECK Not seen in years. ,
N MARIE KATSARIS - W, ¥, D, 5 feet 3 inc‘neS,’}‘v
g s late 20's, one of JONES'
E financial people in
Jonestown.

PAULA ADAMS - W, F, A, 5 feet 2 inches,

-t 28 years old, 115 pounds,

blond hair, attractive,
presently in Georgetown,
public relations.

TISH LEROY - D, 48 years old, secretary.

CHUCK BEIKMAN - M, W, A, 5 feet 10 inches,
190 pounds, thinning blond
hair, in jail in
Georgetown accused of the

P murder of SHARON AMOS,
S town cobbler (could not have
.| given a signed confession
o because cannot read or write).
[
F ;
i
g7
=
R vd




BQ 89-495

JOYCE TOUCHETTE

CHARLIE TOUCHETTE -

MICHELLE TOCUCHETTE-

MIKE TOUCHETTE

STANLEY CLAYTON

MARY LEE BOGUE

TOM BOGUE

TINA BOGUE

ODELL RHODES

271

F, W, D, 44 years o014,
5 feet 3 inches, 130 pounds
planning commission.

M, W, A, 5 feet 7 inches,
180 pounds, 48 years old,
purchase agent, planning
commission, presently

on "Albatros" in Barbados.

”

F, W, D, 22 years old, 11
pounds, light hair, worke
in laundry.

M, W, A, 5 feet 11 inches,
165 pounds, blond hair,
bodyguard of JONES, presently
in townhouse in Georgetown
(dangerous).

M, B, A, 5 feet 10 inches,
165 pounds, 26 years old,
in Park Hotel, Georgetown,
cook in kitchen.

F, W, D, 19 years old, worked
in nursery.

M, W, A, 17 years old,
physical therapy.

F, W, A, 23 years o014, in
charge of food.

M, B, D, 5 feet 10 inches,
165 pounds, 35 years old,
school teacher.




i
1
_ H

i

g

L
FI T

PO

(Y .
)

3

BQ B9-495

concerning

MIKE CARTER -
VERA INGRAM -
JIM COBB -

imself: ‘M|

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Build

Hair

Eyes

Scars and Marks
Other Distinguishing
Characteristics
Last Residence in
United States

Occupation
Employment

M, W, A, 5 feet 9 inches,
in Park Hotel,
radio operator,

160 pounds,
Georgetown,
(dangerous).

Unknown.

(W

Defected from church in 1972,
presently working with
concerned relatives in San

Francisco.

————

provided the following information
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Education

Marital Status
Family

Social Security
Account Number
Selective Service
Number

Arrest
Destination Point

273
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Date of transcription,

Pan American Hangar 17, John F. nternational Airport

(JFKIA). She was advised of the identitie he interviewing

Specizl hgents (543) (NS -- N
United States Secret Service, and of the nature o e lnguiry.

At this time, she advised that a membern of their group, one
had made arrangements for an Attorney, JOSEPH

©nt ATOAUDAD 4
BLATCHFORD, to be on hand at JFKIA and that she would be

v willing to be intepviewed only after being advised to do
so by the attorne 1@J

T
Lr

; S :tcred the area where

was located anc advised her that he had met WwiTh Attorney
S BLATCHFORD and that BLATCHFORD advised that he and the others
. be fully cooperative in answering all questions asked by

law enforcement officials. At this point, Supervisory S&
SRR . dcrz) Bureau of Investigation (FBI),

? Federal Bur estigation FBI),

mhat if she still desired to talk with

the attorney, he would take her to where the attorney was

— located. Pdeclined and advised that she was now
willing to be interviewed and would be fully cooperative. _

S thcrecafter provided the following information:C &

-
She first became aware of the Reverend JIM JCNES
while living in Redwocd ValleiI ialifornia, in February
of 1968. Her husband had attended some of JONES'
services and was imprem With his Church ('u.
Later in joined Reverend
JONES' Church. At the 11 joiped the Church, the
n Redvoo alley, California. Although a member o e
Church,Pretained ownership of this unti
lﬁm6lrw it was deeded to the Church. In
went to Guyana to help in the early develODment at
. ﬂonestown. Also in wvent to Guyana
: with Reverend JONES.
It was not until )
o decided to go to Jonestown. Frior to her departure Iirom { £f/
2 /
 Investigation on 12/21/78 a JFKIA, New York Fite » BO 89-Las
;ﬁa& X
L by SA dam Date Gictated 12/27/78
This Goc.ument contains neither recommendations nor conclusions of the FBY. It Is the property of the FBI and i3 loaned to your agency;

it arnd ils contenls are not to be distributed cutside your agency.

PAR
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T

the United States of America (USA), she was shown on several

occasions photo slides of Jonestown and was told by other

members of the Peoples Temple (PT) that it was like heaven

on earth. Living conditions were described as being excellent

and every family was said to have their own cottage.
was still reluctant to go to Jonestown. At the time

and most © em desir o go to Jonestown. hey were
unable to go without her agreeing to accompany them. She
finally agreed to go to Jonestown in July of 1977.{]%)

Upon arrival in Jonestown, she discovered that
she had been misled as to the living conditions in Jonestown.
Families did not live together, but were separated, as she
lived in a cottage with 14 other adults.(w

Although she was married he received
permission from Reverend JONES to live wi /a/
of eleven or more hours of work and then usually a meeting

in the evening. Food consisted of rice and gravy, sometimes
soup and almost never any type of meat(’Z{

After arriving at Jonestown, she was convinced
that the only way ocut of there was death. Reverend JOWKES
often told them that the roads to Jonestown were all one
way leading in. The only time she spent away from Jonestown

was approximately six weeks approximate six months ageo.

e was assigned to be aw
* During this entlire six week perlod, she was
not allowe

to talk to anyone in the visiting party. Also
during the entire time she was in Georgetown nobody in her
family was allowed out of Jonestown{ 2{/

It was standard procedure in Joenstown that when
a husband left Jonestown, his wife would not be allowed
out. In rare cases, when a husband and wife were allowed
cut together, their children would be held at Jonestown.

7
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She advised that regarding any written ocaths made
by members of the PT that she must have signed hundreds
and hundreds of blank pieces of paper while at the PT in
San Francisco, and in Jonestown. Members, including herself,
were also required to sign confessions admitting that they
molested their own children, to having committed murders
and other c¢rimes. This was done as a test of loyalty to

the Reverend JONES.{(Y)

Reverend JONES had body guards that were armed.
y included TIM JONES, JIMMY JONES, CALVIN DOUGLAS, JOE
5 —

TAANTTRY I Ny Falahahsl

~rr 3 P Y
Viv, alld JUNNWN1 LUDBD u’

There was a security force at Jonestown and it
was used for internal policing. Reverend JONES first claimed
tha the security force was for defensive reascons, to defend
the camp from the Guyana Government forces. He later claimed
that the security force was to guard the camp against an
invasion from Venezuela.ljf)

In reality, the security force was used to prevent
escapes from Jonestown and to enforce Reverend JONES!' rigid
standard of discipline. All during the night security guards
patrolled the perimeter of the camp. These guards carried
weapons. They carried shotguns and they carried rifles
with scopes. These weapons were in clear view and no attempt
was made to conceal them from the view of camp residents.
Many were equipped with straps and carried on the backs
of the guards. 1In addition tc patrolling the perimeter
of the camp, the security forces also made bed checks during
the night. The security forces had informers amcng the
ranks of the PT and it was not uncommon for one's own family
member or spouse to turn one in to security.

The following people were considered to be members
of the security force h(”/

27‘|
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1'
everything at

13.
14.
15.

16,

STEVEN JONES - Described as overall head of
Jonestown after Reverend JCONES.

TIM JONES - White male - Head of security
JIMMY JONES, JR.

CALVIN DOUGLAS - Head of security
BOB KICE

JOHNNY COBB - Head of security
CLEVELAND NEWELL

CHRIS CQORDELL

TOM KICE

GREG WATKINS

DAKNY MOTIN

BILLY OLIVER

BRUCE OLIVER

LEE INGRAM

PAUL MC CANN - security informer

LORA JOHNSTON - security informer directly

to Reverend JONES

17.
18.
19.

MIKE PROKES
MIKE TOUCHETTE

MARIE RANKINS (DUCKETT)

PAN
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Although she never heard the term "Angels" used,
she speculated that this might refer to the Church hierarchy
made up of the following women( u}

TERRI BUFORD ?
SANDY BRADSHAW

JEAN BROWN "
CAROL LAYTON ‘ /
ANNIE MOORE

MARIE KATSIRES |
SHARON AMOS __l

The above women were in on all decisions made
by Reverend JONES at Jonestown and they were the most powerful
people in the Church next to Reverend JONES.‘

~ The Planning Commission consisted of possibly
100 members who helped decide PT policy regarding purchases
and future plans. NSNS bcr of the Planning
Commission while in San Francisco. There was no Planning

Commission at Jonestown. Reverend JONES did all the planning
personally. ( r|

She did not know of any information concerning
bribery of influence peddling by members of the PT(“/

Concerning Lieutenant Governor DI MALLEY of Califernia,
she advised that he visited Jonestown and was very impressed
with the PT and made favorable remarks about the PT and

Reverend JONES. *DI ALLEY as a dupe who was
taken in by Reveren NES.C’

She could provide no information regarding members
of the PT who are fugitives from justice in the USA.(ﬂ}

During the latter part of September of 1978, a
Soviet official visited Jonestown., She believes this official's

name was TIM OPHEA (phonetic)- spelling). /zy
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Shz has no specifice knowledge as to how weapons
were shipped to Jonestown. They were specifically told
that the guns were there legally to protect the camp from
invaders These guns were used by security and she would

Although she never witnessed any firearms training
either in San Francisco or in Jonestown, while at Jonestown,
she often heard shots. STEVEN JONES was known to be an
excellent marksman and considered the weapons expert at

Jonestown. He personally had charge of cleaning the weapons?/zo/

—the term "Contingency Plan" used when

Reverend JONES was talklng about the MYRTLES or the STONES
or other defectors from the PT. Reverend JONES openly advccated
the killing of anyone who he considered to harm his Church.

WUU.LU evell Ld.J.K d&dlllbb E oL /

Although she never knew if any specific official
targeted for murder, Reverend JONES often went into a tirade
when talking about former President RICHARD NIXON. Reverend
JONES also freguently went into a tirade against Senator
JOHN STENNIS. z%a

icipated in three suicide rehearsals

.
G

']" o AmIFImaTly mo

T, specifically recalling the year

or cirumstances. While r651d1ng at Jonestown, she participated
in two suicide drills. The first on in Jonestown was a

result of the threa 1ﬁ at the parents of JOHN STONE were
coming to get him.

wh i

iMTe =2 mamhe ~
148 a8 celivel [

During this drill, a big container of Kool-Aid
was put out and everyone was told to drink. Some people

even acted as if they were dying at the direction of Reverend
JONES. hur1hc the drill armed QﬂﬁnﬁifU cuards were all

il oA A b e e e R BEwE U =

around and there was clearly no choice as to drink cor not

to drink the Kcol-Aid. There was one other time at Jonestown
when she participated in a suicide drill, but she could

not recall wvhat specifically triggered thls driil. ‘/,,

o,
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She is not aware pf any relocation plans in the
event of a mass suicide.(yv
: Regarding the radio, she was aware that they used
some type of code and that HARRIET was called SARAE in this
cocde. She is also aware that SHARON AMOS was operating
the radio at Georgetown during the time the mass suicide

was ensuing in Jonestown(u

People who operated the radio were trusted members
of the PT, as well as kncwledgeable of the Church's business,'/%/

Reverend JONES often referred to former President
NIXCN in very derogatcryterms and referred to him as "TRICKY
DICKEY." He also frequently stated that he would get his
someday. Although she has no knolwedge of a hit list, she
believes that any PT defector would be likely candidates
for assassination, as well as former President NIXON./?{/

o Bt

officials in the Guyana government. The identity of these
officials is not known to her. ADAMS also lived with scme
, Guyana official in Georgetown. It was widely belived at
- Jonestown that in addition to PAULA ADAMS, CARCLYN LAYTON,
and SANDY BRADSHAW were also used in this manner. Reverend
JONES was also reported to be sexually involved with PAULA
and SANDY./Z([

L)

The only reference she has ever heard tc a nuclear
device was made by Reverend JONES in S8San Francisco in 1976.
During one of his tirades, he alleged that he had the bomb. '
He gestured with his hands to indicate the mushroom cloud
and then made an A with his hands to indicate an A-bomb,

although he did not verbally say A-bomb./ %/

i

There were numerous "White Nights" during the

one and one half years she spent at Jonestown. An alarm

) . A & o, i1 5~
would sound and they would all respond to the pavillion

where Reverend JONES would ramble for hours about various

h topics.(u,

<R aTuta)

R TIPSR
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Hut C-14 was the hut in which Reverend JONES resided.
There were also movements of weapons in and out of Hut C-14. /'7,/
/7

She was aware that drugs were administered to
people who were discipline problems at Jonestown./w/

The following is an account of the events leading
up to Congressman RYAN's visit to Jonestown, through and
including his murder:

During the last few weeks previous to Congressman
RYAN's visit to Jonestown, there was a general consensus
among many members of the PT that the end was near for all
of them. Approximately one and one half weeks prior to
the visit, HAROLD CORDELL was made aware of the fact that
a large quantity of deadly poison had arrived in Jonestown
This poison was discovered by the man who ran the piggeryl-gy

During the last few weeks at Jonestown, Reverend
JONES talked often abcocut moving Jonestown to Russia or Cuba.
Reverend JONES showed a preference for moving to Russia.
The Russian language was being taught and the Russian Ambassador
visited Jonestown.

A few days prior to RYAN's visit, Reverend JONES3
announced that he was gecing to make a last stand in Jonestown./&t}

When RYAN arrived in Georgetown, Reverend JONES
called everybody to the Pavillion and anncunced that RYAN
had arrived in Georgetown and intended to visit Jonestown.
Reverend JONES raged that he did not want RYAN or anyone
else to visit Jonestown. He stated that he would stop RYAN
and his party at the gates and take their cameras from 111
He also stated that he might make "stew" out of RYAN. h
explained that Reverend JONES claimed to have made stew
out of the remains of an individual who attempted to invade
Jonestown at an earlier date and fed it to the residents
of Jonestown.)} Reverend JONES also commented that maybe
the Contressman's plane would fall out of the sky before
reaching Jonestown. After being dismissed from the Pavillion,
another announcement was made advising the people that RYAN
was going to make his visit and that all were to report
to the Pavillion again at 8:00 PM. The people were warned
not to talk to any of RYAN's people if they valued their
children's lives. They were warned that security would
be around and that they were to be cleaned up and dressed
up properly. When the Congressman arrived, an announcement
was made that there was to be entertainment for "everyone"
at the Pavillion. The everyone meant that everybody was
being ordered to the Pavillion to meet the Congressran.
After the entertainment was over, everybody went back to

their respective hut.f-4 .
(" 2w

7850
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On Saturday morning, JOHNNY JONES made an announcement

escape for some time. was very familiar with the jungle

 f1a because he was one of the first PT people to go to Jonestown.

E ; He had made a contact with some Guyana Government officials
* to provide Wad
' not yet tol €r chil lanned escape because

she was afraid that her children might turn her in to
security. At the saw mill on Saturday morning, she

started to explain to her oldest child,”
#accused her mother of trying to trick
her SN e N led that she and #
had been planning an escape, but were afraid to te her

because they thought that she may turn them in to securityu,/ay

[

" For a variety of reasons, this plan to escape
by train went awry and in the interim, the first defectors
had already contacted Congressman RYAN. They had avoided
—_— using RYAN because they felt Reverend JONES would not allow
anyone to leave with him. They then found out that Reverend
JONES agreed to allow people to leave an iy

their p orts. It was at this

efect and eventua

Tmass suicide. U)

Prior tc leaving Jonestouwn, all the defectors
lined up and Reverend JONES said goodbye to them. Reverend
JONES asked hy she was leaving him after all
these years. e replied that she had to go with her family.
After he said goodbye, both MARCIA and HARRIET passed through
— the defectors and said goodbye(ﬂ/

: Congressman RYAN requested that each defector
state on his tape recorder that they desired to leave Jonestown
and were leaving of their own free will. All the defectors
got on the truck and then LARRY LAYTON got on. The defectors
felt that LAYTON had a bomb and was going to blow them up/-z,/

)
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They told JIM COBB (a defector who came with Congressman
RYAN) that LAYTON was not a defector, in that he was one
of Reverend JONES' mos rusted people. They wanted him
thrown off the truck. ?]h

There was great anxiety on the truck, in that
the general feeling of the defectors was that Reverend JONES
would not let them leave alive.(”l

As they were walting on the truck to leave Jonestown,
they were told by one of Congressman RYAN's aids that RYAN
was attacked, but that he was not harmed and the blood on
his shirt was that of the attacker. JOE WILSON then got
into the truck and they drove off. When they arrived there,
there were no planes and only four Guyana scldiers at the
air field. /(‘q

The smaller plane came in first, followed by the
larger plane. It appeared that everybody could not leave
in these two planes. Congressman RYAN's secretary was making
arrangements to load all the defectors on the two planes.
There was talk that Congressman RYAN intended to return

to Jenestowvn t etermine if there were more pecple who
wanted out. (&

Because of the presence of LAYTON in the ranks
of the defectors, Congressman RYAN was persuaded by other defectors
toc search people before they got on the plane. The smaller
plane was being loaded first and LARRY LAYTON demanded that
he be aliowed on the first plane, stating he hzd been promised
that he could te on the first plane. After LAYTCON was patted
down. (P observed him shaking hands with JOE WILSON.
She observed WILSON pass something to LAYTON which LAYTON
concealed under his sweatshirt. could not
physically see a gun, she thought at the time that WILSON
had passed LAYTOR a gun.

boarded the larger plane.
noticed the trailer pull to the air e observed
RONNIE JANMES and WESLEY BRIDENBACH outside the airecraft

k4
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looking around. Shen then noticed the trailer pull up next

to their plane. The next thing she recalls is that TOM

KICE, JOE WILSON, ALBERT TOUCHETTE were shooting at them

into the plane. She observed STANLEY GIEG driving the trailer.
She also observed BOB KICE, RONNIE JAMES and EARNEST Last

Name Unknown (LNU) doing the shooting. She was told by

other defectors that ANTHONY SIMONES also participated in

the attack. (u)

, gh she was not harmed in this attack,_
ﬂwere wounded. They were in the rear o
the aircra when the attack started and managed to pull
the door shut, keeping the attackers outside. ﬂ
IR - 1< ()

During the shooting, someone shot a tire of the
plane out. After the shooting stopped, another defector
stated that the attackers were driving off. The door to

the aircpaft was put down and the survivors ran into the
jungle./

After being sure the attackers were out of the

area, she came out of the jungle to aid the wounded. g
maided one Miss SPEAR (phonetic), CongresSmen
s se etary., o )

The four Guyapa guards did not come to their aid
during the shooting and were not around at this time./u/

The wounded were taken to a tent and the remaining

survivors, who were not _hiding in the jungle, spent the
night in a rum house. )

All during the night, there was a lot of concern
that the attackers would return to finish them off./f

The Guyana army arrived at their location approximately

6:00 AM on Sunday morning. he first plane to get them
out arrived at 10:00 AM.t/l(
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L7C

the following descriptions
of the following 1individuals. It is noted that persons
classified by her as “dangerous"™ are felt by her to be extremely
loyal, even fanatical followers of the Reverend JONES.( ;9,

ﬁ
TIM JONES Black male, dead
TIM TUPPER JONES White male, blonde hair,

natural afro style, head
of security, 18-19 years
old, now in Georgetown,

dangerous.
JIMMY JONES, JR. Black male, security,
18 years old, dangerous
EDDY CRENSHAW Dead
HERBERT NEWELL Black male, worked on k
boat as helper, 20 years
of age, now in Georgetown Ll’
JOHNNY COBB Black male, 6'4", thin
1;%& build, head of security,
dangerous
. JOHNNY JONES Black male, 5'11", dead
MARK CORDELL Male white, 18 years
old, now residing in
Washington, D.C.
JIM MAC ELVANE Dead
BILLY OLIVER Dead
o STEVEN JONES Vhite male, 6'5", 18-
= 19 years old, brown hair,

é moustache, ran everything
A at Jonestown, most trusted
3004 by Reverend JONES, likely
fos ¥ | successor to Reverend

JONES, had charge of

weapons at Jonestowun,

and security, very dangerous,

now in prison in Georgetown
230
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- LEE INGRAM Black mzle, 6'3", U0's,
black hair, receding
hairline, security, coach
of basketball team, now
at Lamath House, Georgetown,
dangerous.

CHRIS O'NEAL Returned to USA

a
M ] st F

1978

CALVIN DOUGLAS Black male, 6', well
built, 20 years old,

- ' head of security, now

2y in Georgetown, dangerous

December 21,

Lo CLEVELAND NEWELL Black male, 6'1", 22- “AI
o . 24 years old, built like

- , a bull, security, dangerous,\
whereabouts unknown

BONNIE SIMON " Dead

PAUL MC CANN White male, 30 years,
ety 6'1", worked at the saw
mill, security informer,
dangerous, whereabouts
~unknown

PAULINE GROOT Dead
TOM GRUBBS White male, dead

MARIE RANKIN Also known as (aka) DUCKETT,
black female, 5'8", 30's,
dead (?)

:4 : TERRI BUFORD White female, in on all
decisions with Reverend

JONES, very mean person,

extremely dangerous

A
N

E L

<30



’

BQ 89-495

JEAN BROWN

RENNIE KICE

a T TYRY T Y

LORA JOHNSTON

VERA YOUNG

JUNE CRYM

MIKE PROKES

TIM CARTER

SANDRA INGRAM

A

White female, 30, 5'5",
130 pounds, head of PT
in San Francisco, dangerous

Dead

¥hite female, 5'5%, 30's,
informer to Reverend
JONES, "Total Bitch"”

in San Francisco

Black female, 5'5", thin,
29-30 years, works for
LEQONA COLLIER in San
Franecisco Church

\ul

\
White female, 5'3", brown

hair, medium build, secretary
and lawyer, did legal

work for PT, close to

SANDY BRADSHAW and JEAN
BROWN, in San Francisco

White male, 5'8", 30,

brown hair, mecdium build,
head man at Georgetown,
settlement of PT security,
now in Georgetown, dangerous.

White male, public relations
man, in on decision making,
got out of Jonestown

with the money, now at

Park Hotel, Georgetown,
dangerous

Aka Bradshaw, white female,
32 years, wife of LEE
INGRAM, 5'4", thin, blonde
hair, residing in San
Francisco, extremely
dangerous.

L
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JUDY FLOWERS

JIM RANDOLPH

HARRIET RANDOLPH
LEONA COLLIER

DALE PARKS

BURRELL WILSON

¢

CLAIRE JANARO

RICHARD JANAROD

BONNIE BECK

BTN

oo

Black female, 5'6", works
in PT, San Francisceo,
could be dangerous

White male, 574%, 34-
35 years, skinny build,
very high in Church in
San Frarncisco

Dead

Black female, in charge
of black people in PT,
high up in Church in
San Francisco

Returned US, December 21,
1978

Black male, 20 years,
basketball player, 6',
described as a gentle
person, whereabouts no
known

White female, heavy,
35-40, brown hair, lost
two children in Jonestown
suicide

White male, middle U0's,
671", medium build, gray
hair, purchasing agent

on ship, in USA, whereabouts
unknown

White female, 5'4", very
fat, described as brilliant
woman, possibly dangerous
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DON BECK

MARIE KATSARIS
PAULA ADAMS

TISH LEROY
CHUCK BEIKMAN

JOYCE TOUCHETTE

CHARLIE TQUCHETTE

MICHELLE TOUCHETTE
MIKE TOUCHETTE

STANLEY CLAYTON

¥White male, blonde hair,
5110", 30-35 years old,
heavy build, higher up
in Church

Deazd

White female, 30's, very
attractive, very high
in Church, resided in
Georgetown, dangerous

Dead

White male, 40 years,
5t8", very athletic,
blonde hair, now in prison
in Georgetown, described
as not dangerous

Pead

White male, 5'7", 50

years, gray hair, worked

on supply ship, whereabouts
unknown, dangercus

Dead

White male, 5'8", drive
the cat at Jonestown,
also security now in
Georgetown, close to
STEVEN JONES

Black male, 5'8", medium
build, 30 years, cook

at Jonestcwn, escaped
from Jonestown after
“"mass suicide", described
as mean, now at Park

Hotel, Georgetown

<34
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MARY LEE BOGUE ' Dead

ODELL RHODES Black male, 36 years,
518", school teacher,
escaped from Jonestown
"masss suicide", now \Aj
at Park Hotel, Georgetown \\

TIM CARTER , White male, 32-35 years,
518", medium build, brown
hair, moustache, at Park
Hotel, Georgetown, extremely

dangerous
VERA INGRAM . No longer in PT, defector
JIM COBB Black male, 6'3", medium

build, dentist, defector,
arrived in Jonestown
with Congressman RYAN

be ARCHIE HYAMS. She does not think that STEVEN JONES will

ever be allowed out of Guyana, but that if he is released,

he would attempt to become the head of the PT. She does

not think HYAMS and JONES could work together or share power.(?%/

In addition mrecalled that
during the numercus "White Nights e at Jonestown, 2ld

pecple would frequently beg Reverend JONES to allow them

to strap bombs to their bodies and allow them to walk into
government buildings, such as the State Department or Pentagon
and blow themselves up, as well as the building.(z(

240 f
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One such person who frequently volunteered was

The following description
through observation and interviequ’

Name

Race

Sex

Date of Birth
Place of Birth
Height

Weight

Build

~ Hair

Eyes
Scars
Residence

Occupation
Marital Status

Social Security

Account Number
Destinaticon Point

Family Members

<41

BEA ORSEIDT, described as a black female, 50 years olcr. u,

was obtained




FD-302 (REV. 3-8-77)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

12/21/78

Date of transcription

o

upon his return from Guyana to John F.

s knowledae
12/741/178, was questioned concerning his vledge

ch occurred in Jonestown, Guyana on or about 11/18/78(:%9
_ the following information-iﬁ)

Jonestown through the bush. or various reasons their plans never
materialized. However, on 11/18/78, at about 1:00 pm,-
ment to see Congressman LEO RYAN, who was visiting Jonestown, and
im that he# wanted to leave Jonestown. RYAN told hi
that he would get them out on the next flight. They then got on

a truck with other members of the Peoples Temple who wanted to defect,
including LARRY IAYTON, and drove to the front gate No one halisve’d

i - w LAR S P ¥ LR W5 e ) 2 S

that LARRY LAYTCN was defectlng because he had been such a fanatical
follover of JONES. At the gate another close follower of JONES, JOE
WILSON, got on the truck and the truck then was driven to Port Kaituma
Alrstrip. JOE WILSON and LARRY LAYTON got off the truck and started
m talking together. After about fifteen or twenty minutes a small plane
. arrived at the airstrip and shortly thereafter a Guyana cruiser arrived.
! LAYTON boarded the small plane, along with some others. He
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along with others, boarded the larger plane. At this point uc
—+= that took them to the airstrip left. Shortly thereafter the reOPJ.es
P

Temple tractor and trailer pulled up next to the larger plane and five
men started shooting at the larger plane, using shotguns, rifles and a
magnum. The individuals doing the shooting were JOE WILSON, RONNIE
JAMES, TOM KICE, Sr., BOB KICE, Sr., ERNEST JONES and ANTHONY SIMON.
The driver of the truck was either WESLEY BRIEDENBACH or ALBERT
TOUCHETTE. A passenger in this larger plane, PATTY PARKS, was killed.
naged to get the door of the larger plane shut,ﬁ
After the door was shut, e uck
went around the other side oI the plane and these individuals began

shooting at everyone on the ground outside the plane. After they shot
ip everyone outside the plane, the truck left.Q‘]

_nhenrucﬂ +he shooting from the
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"ble to see wx!xo actually shot anyone in particular
“hoct Congressman RYAN, \qq
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hortl

5;76’ eafter he e plane do and ran i
‘ bush with

They did not come out o

the bush unti e next morning when they
0 it was safe.fW

the followin

information concerning the
Peoples Temple (PT) and JIM JONES:(]&

was in charge
is temple. 1In June, 1976, JIM JONES took him to Jonestown. On

11/1/77, he tried to run away from Jonestown with one
were caught and were chained and shakeled together for three weeks ¢
made to work at hard labor for 18 hours a day as a punishment.

On three or four occasions in the United States and three
four times in Jonestown he was made to sign blank pieces of paper.
or twice in Jonestown a whole group was made to sign a paper, sayinc
s they had stolen money. JIM JONES told them if they ever attacked tl
o Temple these confessions would be used against themyg/ M

o " JONES had body guards {(number unknown) who sometimes carr:
3 hand guns. He did not know everyore on JONES' Security Force, hower
he did know they scmetimes used the slogan "Defense of the Revolutic
Ee never heard of the term "Angels". FPeople in charge of varicus
projects on the farm were on the Planning Commission. They met at 1
. . A.0.L. Office. He did not know about an inner core on the Flanning
S Commission. He had no information concerning bribery or influence
peddling by members of the Pecples Temple. He had no information ¢«
cerning JOKES' contact or influence over officials of the State of
California, including Lieutenant Governor DIMALLEY. He had no infom:
mation regarding members of the Peoples Temple who are fugitives frc

justice in the United States or have committed crimes that they are
charged with.

) -
6 . In Jonestown he worked 10 1/2 hours a day asP
m He worked seven days & week with 1/2 day o on Sundays.
e s consisted mainly of rice and gravy. Each evening there
would be a meeting between 7:45 pm and 11 pm. There would be a cla:
4 in Russian language (records), news was given and JONES would usuall
{ speak. The security at Jonestown consisted of guards in the tower ¢
one or two guards at JONES' house. Sometimes these guards were arme(%)

Three or four months ago two Soviet officials from the Rus

o Embassy in Georgetown visited Jonestown. He did not know the purpos
Bl of the visi W)

In Jonestown weapons were stored in a warehouse made out ¢
troclie leaves. He did not know how many weapons, crossbows, long-
bows and combination bows were stored in a crate next to the metal

warehouse oy o
W <ty <A\ﬁ
\ 7
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He had no knowledge of any firearms training by the People
Temple at Jonestown or in Callfornla(“I

JIM JONES indicated on several occasions that he had a te:
and that any Pecples Temple member that attacked the church would be
taken care of by the team. The team wculd"knock off defectors”. Hs
was not aware of any officials who have been targeted for murdey;bq

Once about 2 or 3 months ago JIM JONES had a suicide rehe:
HBe had no knowledge of any relocation plans that JONES had in the ev:
a mass suicide. (u.,

He did not know if the assassinations of Congressman RYAN
his party was prepared for in advance. He felt that the following :
viving members of the Peoples Temple Church would carry out an
assassination plan if it exJ.st:er:I.,,_’I

STEVE JONES

White

Male

6 feet 4 inches tall
180 pcocunds

19 years old

CALVIN DOUGLAS

Black

Male

5 feet 10 inches tall
170 pournds :
early 20's

Black

Male '
5 feet 6 inches tall

200 pounds

25 years old

EUGENE SMITH { U

CARL BARNETT

Black

Male

5 feet 10 inches tall
early 20's

BONNIE BECK

white

Female

early 30's

294
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LAURA JOENSON !
White (W
Female

Long Brown Hair \

Located at Peoples Temple in San Francisco "]

He had no knowledge of the radio used by the Pecples Temp

e ha&ﬂpo knowledge of a "hit list" or of individuals to b

. H
[ A |
~ i LT .

PAULA ADAMS handled Public Relations in Georgetown and
spent most of her time in Georgetown.] U/

He had no knowledge ccncerning a primitive nuclear device
bonb at Jonestown. ll‘)

White Night was the name used for an alert in the event ¢l
Peoples Temple in Jonestown was attacked.[]{)

Hut C-14 contained all types of weapons and some members
the security force lived there. /|

. Dr. LAWRENCE SCHACHT was a doctor who went to school in
Mexico but did not have a license to practice medicine. SCHACHT h:
a whole medical staff and they were all members of the Peoples Temp.

/ Fthe following information concerning the be
hamed Peoples Temple members{ Wy

TIM JONES

White

Male

€ feet 2 inches tall
170 pounds

Blond hair

Blue Eves

Fair Skin

/11!

P [ & .

20-21 years old
fi

PRI R Y. |
Security and

JIMMY JONES, JR.
Black
6 feet 2 inches tall
165 pounds

Brown eyes

Black hair

18 vears old

Security and Basketball team, present whereabouts unknown

EDDY CRENSHAW N ()“f
Deceased 24, “~1

<)

i I T s . al
asketball team, present whereabouts unxnown(:g{

D R N
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HERBERT NEWELL

‘ Black
Male
Early 20's
Took care of 8torage tentsg and cooked, Present whereabouyt
Georgetown
JOHNNY COEB
Black
Male

6 feet 1 inch tall
Brown eyes
Curly hair
165 pounds
9 years olg
Basketbal} team andg Security, Present whereabouts unknowr
JOHNNY BROWN JONES

W

Male

: 5 feet 13 inches tal}
e Late 20's

— Minister

May be deceased

§E$ MARK CORDELL
White
Male
- Bushy hair

18 years olg
Basketball tean and Security, whereabouts unknown

JIM MAC ELVANE
Deceased

BILLY OLIVER
. Deceaseg

STEVE JONES
k American Indian
‘ 6 feet 4 inches tall
: 180 pounds
1 Brown hair
Brown eyes
f Long hair, mustache
i 18 years o014
. .t Security ang basketball team
e Currently in jail ip Guyana

290
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LEE INGRAM

Black

Male

Early 40's

5 feet 11 inches tall

Bald spot on top of head

Basketball Coach, Planning Commission
Present whereabouts unknown

CHRYS O'NEAL -
Returned to United States 12/21/78

CALVIN DOUGLAS

Early 20's

5 feet 10 inches

Brown eyes

2fro

175 pounds

Full time security and basketball
Currently in Georgetown

CLEVELAND NEWELL
Black

Male

6 feet tall

150 pounds

22 years old

Full time securi
Present whereabou

Leeg = g W VY

BOKNIE SIMON
Deceased

PAUL MC CANN
Deceased

PAULINE GROOT
Deceased

TOM GRURRS
Deceased

MARIE RANKIN also known as
Duchett
Deceased
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G

White
Female
Brown hair
20's

120 pounds

Former assistant to JIM JONES, claimed to be defector fro
Peoples Temple but does not believe this,
currently staying w E in United States

JEAN BROWN '
White -u/

Female

30's

5 feet 5 inches tall

Former school teacher in United States

Position in Jonestown unknown, present whereabouts unknow:

RENNIE KICE
Deceased

LORA JOHNSTON

White

Female

Short brown hair

Late 20's

In charge of work crew in Jonestown, currently at Pecples
Temple in San Francisco

VERA YOUNG
Does not know

cURE CRYM
Does not know

MIKE PROKES

White

Male

20's

Short brown hair

150 pounds

5 feet 9 inches

Former reporter in United States

Positions in Jonestown unknown, currently in Georgetown
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TIM CARTER

White

Male

30's

Light brown hair

5 feet 9 inches tall

165 pounds

Assistant to JIM JONES in Jonestown,
Currently in Georgetown

SANDRA INGRAM also known as
Bradshaw
Does not know

JIM and BEARRIET RANDOLPH
Does not know

LEONA COLLIER
Black

Female
Early 30's

recently, present whereabouts unknown

Was an assistant to JIM JONES, has not been in Jonestowr\ w

Returned to United States 12/21/78 \\

BURRELL WILSON

Black

Male

5 feet 10 inches tall

Medium build

19-20 years o¢ld

Was kitchen worker and member of basketball team, not in
*Jonestown recently, currently in San Francisco

CLAIRE JANARO

White

Female

Brown hair

Early 40's

Not in Jonestown recently, currently somewhere in United S
DON BELK

White

Male

Black hair,

30's

Former school teacher in United States, whereabouts unknow:

AR
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RICHARD JANARD
White

Male

Late 40's

180 pounds

5 feet 11 inches
Whereabouts Unknewn

BONNIE BECK
White
Female

30's

Welfare worker in Ukiah, California

MARIE KATSARIS
Deceased

TISH LEROY
Deceased

CHUCK BEIKMAN

White
Fale ’Uﬁ’

40's

5 feet B inches tall
Heavy build

190 pounds
ex-marine

Worked in shoe re ing held in Georgetown
JOYCE TOUCHETTE

Deceased

CHARLIE TOUCHETTE

White

Male

Late 40's

5 feet 8 inches tall

200 pounds

Captain of JONES' cargo ship, currently in Georgetown

MICHELLE TOUCKETTE
Deceased

MIKE TOUCHETTE

White

Male

Early 20's

140 pounds

Brown hair

Handled first aid for basketball team,

Currently in Gecrgetown )
300
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STANLE CLAYTON

Black

Male

20's

Cook

Considered defector from Peoples Temple
Currently in Georgetown

MARY LEE BOGUE

Deceased ' ( Y, /

TINA BOGUE
Returned to United States 12/21/78

ODELL RHEODES

Black

Male

Late 20's

Teacher

Considered a defector from the Peoples Temple
Currently in Georgetown

TIM CARTER
Currently in Georgetown at the Park Hotel

VERA INGRAM
Does not know

JIM COBR

Black

Male

180 pounds

28-30 years old

Dentist

Defector

Came to Jonestown with Congressman RYAN

JIM JONES used drugs wh ich came in crates or wooden foot
lockers. (Kind of drug unknown). He did not know of any Peoples
Temple members who used drugs Al

The only drugs produced by the Peoples Temple were herbal
drugs, amount unknown.iqAJ

Commercial drugs were handled by the doctors{ul
He had no information concerning boats belonging to the

Peoples Temple being used to transport drugs and knew nothing about
drugs being sent outside Guyana by the Peoples Templefﬁuf
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The Peoples Temple had an assembly line which ma

uuuuuu wdi WRVAWT LWL,
15 or 20 peocple worked full time making dolls.

(*)

:7 ( The feollowing is a des

B o

name

Alias

cription g Y

Race
Sex

2% N

Date and Place of
: Birth

; Height

: Weight

Build

Hair

Eyes

Scars or Marks

e b

Residence

Occupation
Employment
Education

Marital Status
Family Members

re

1
¥
1
i
i
H
l Social Security Number
: Selective Service
Number

l Arrests

H

]

f

Pestination Point

L

de
o

| N
About

tives
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. FD-302 (REV. 3-8-77)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of tramscription 1/3/79

. On Dec l, 1978, at approximately 8:00 PM,
L7 was interviewed at John F. Kennedy
~ nternational Airport (JFKIA)}, concerning the assassination

of Congressman LEO J. RYAN by Special
Agent (SA) of the Federal Bureau of Investigation (FBI).

Also iresintlijiing the interview was Secret Service Agent

—was apprraised of the nature

of the intervievw and the identities of the Agents.\t(,

stated that she was willing
to be i 1ewed without the presence of an Attorney(u,

People's Temple
met Reverend JON
night school.
the People's Temple throug

- when she was about
approximately 25 - 30 blank piece

in

she signe

s of paper. Other papers,
which she signed, had compromising statements printed on them,
such as that she would be willing to help conspire to blow up

government monuments. explained forms of torture
that were executed by Reverend JONES to discipline his followers.
One of the most used forms of torture was "spankings" with a
board. Individua "spanked" with a board approximately

75 to 100 times. as disciplined in this

manner two times, once for being drunk and once for refusing

to do something. The older people of the compound were known

as seniors. The seniors disciplined other seniors by hitting

those to be disciplined with their canes. Other forms of torture
were boxing and putting those to be disciplined in a box with a
tape playing which constantly repeated the same message, "I'll

be a changed person when I get out".(|4}

- m only the staff would have
¥ nowledge © e Planning Commission or bribery. H
. t ussian

P y to her knowledge, two officials from

i
i
i

assy came to the compound and said they would all be moving

. sia. -

Investigation on 12/21/78 w_— Queens, New York Fee_ RQ 89-485

¢ - DV—AA—_;}ID Date gictatec 12/28/78

This document contalns nelther recommendations not conclusians 910; Jm; It is the property of the FB) ana is loaned 1o your agency,
It and its contents are Not to be Qiitribuled SuTHioe yOur SgENcy.
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mhere were approximately 75 guns,
pistols and rifles in the compound,.

shipped in crates from San Francisco.
loved to bury things.
probably buried or dropped down the we

firearms was taught by the security

heads. In San Francisco and Los Angeles, the female members

of the People's Temple carried guns but not in Jonestown.

WJOB WILSON, TOM KICE, STEVEN JONES and CALVIN
were some of the firearms instructors. (u,

As for any public official, state, federal or inter-
national being targeted for murder ,# JONES
did make comments but said nothing specific.

______ LI ]

—involved in two suicide rehersals, but
does not know oI any relocation plans in the event of a mass
suicide. l‘“‘

_ the Attorneys GERRY and LANE

talked JONES into letting Congressman RYAN come to Jonestown,
GERRY and LANE were aware of the potential danger of RYAN's

13 f LIhdTae MATDEDY amd TEAME srava 4 Tew o . 7
Al WWiid AT WLIONRL dild LAND WEle 4l JUILEDS

town, they were
guarded by poxcao.('ly

the radioc coperators used many
difference codes and that the Guyanese Government attempted
to close down the radio.(u‘

504
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any member of the People's
e capable of killing since
PAULA ADAMS

Temple in S5an rranclsco w
they did not commit suicide.
did favors for public officials.

helpedé bui a primative nuclear device. ' N,
MIKE TOUCHETTE and STEVEN JONES, also worked on the nuclear

device. [N it could be buried /Y)

the term Alphe concerned JONES, who
e was the Alpha and the Omega, like a Godff

I 1\ 1 :RENCE SCHACHT was the
cruelist, mos! vu!gar person in Jonestown. SCHACHT was always
"freaked out” on drugs and was only interested in JONES (ﬁ)

believed

o living conditions were very
crowded in Jonestown and that no one except security could
get close to West House or JONES.fU

“‘the cyanide arrived on the Wednesday
before the assassSination. 1e cyanide was not on any inventory

sheet guestioned its arrival, she received no
real answer.

ONES said if anx;hing haepened in

Jonestown, they should Kill defectors. its

very hard to unravel this whole thing. *
JOKE (ﬁiayed with their minds but she does not understand
why. l

-
e
o+
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— she and her family accompanied
RYAN to the airstrip and after the shooting, she hid in the

bush for two days and two nights when she was picked up hy the

Cuyanese and taken to the "Rum House". (‘u)

m she would not commit suicide and
believes that e cheeSe sandwiches that were served for lunch

that day were drugged. And then the people drank the punch.(z()

”she rode cut to the airstrip on a
dump truck and that there was a gun in the cabin. *

L Y- - R ko disremalr ok s adembkamtw mhk

'y

LliT LT Wﬂ.‘.’ Qi eiicT L l-ul-\-l\- o LL&C Caid Sl dile Alle
oL uyanese police were on this truck and that they did nothing
& 4 to stop the shooting.lu)
ollowing information orn the
individuals liste
/'-F—i - - 3 *
e LAURA JOHNSON Definite potential for violence.
She went back to the PT in San
Francisco
TIM JONES White male, six feet one inch, {
security head cof the night teanm,
an adcopted son of JONES (?lj
JIMMY JONES, Jr. Black male, six feet three inches,
about 20 years old, lanky, top
security head over day ané night
‘ EDDY CRENSHEAW Deceased
N
5
_
£
i
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HERBERT NEWELL

JOENNY COBBE

JOEKNY JONES

MARK CORDELL

JIM MAC ELVANE
BILLY OLIVER

STEVE JONES

LEE INGRAM

CHRIS O'NEAL

CALVIN DOUGLAS

Black male, five feet nine inches,
about 21 years old

Black male, about 17 years old,
head of day security, always fair,
liked to play with the girls

Deceased ‘ L’V‘

White male, about 19 or 20 years
old, curly blonde hair

Deceased
Deceased

wWhite male, six feet four inches,
about 19 years old, involved
in strategy and security

Black male, five feet six inches
or five feet seven inches, about
38 years old, basketball coach

White male, about 20 years old,
five feet seven inches, slim,
epileptic

Black male, 18 years old, husky,
dangerous

SU"'
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PAUL MC CANN
BEA MORTON
TERRY BUFORD

JEAN BROWN

LAURA JOHNSON

VERA YOUNG

JUNE CRYM

MIKE PROKES

TIM CARTER

27 years old, six feet four inches|
slender, non-violent

Black, evil, someone to worry
about

Five feet seven inches, female,
very close to JONES

White female, 150 pounds, five L"
feet three and a half inches,
about 34 years old, sandy hair

About 28 - 30 years old, five
feet four inches, 115 pounds,
cruel person, heavily intc
drugs

Black female, about 30 years cld,
five feet four inches, 115 pounds,
very self-righteous

Five feet one inch, 125 pounds,
brown hair, dangerous

Very dangerous, five feet five
inches, 130 pounds, about 33 years
old

Five feet five inches, 150 pounds,
balding, about 30 years old,
should be watched

:J”
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CAMNPDA TAMDAM o leom
AN ANOLNALL QLD

known as (aka)
BRADSHAW

JUDY FLOWERS

JIM RANDOLPH
LEONA COLLIER

DALE PARKS

BURRELL WILSON

CLAIRE JANAROD

30y

Very dangerous, five feet one inch,
125 pounds, white female, blonde
hair, about 30 years old, terrorist
type

Dangerous, related to LEONA COLLIER,
early 30's, five feet six inches,

175 »pounds
L rvudl\-ﬂq

40 years old, five feet three inches,
110 pounds, “cowboy" type, worked
in social services, inventory
of guns, potentially dangerous

Black female, five feet two inches
165 pounds, 50 years old, the

People's Temple, "super dangerous”

e—"

Five feet six inches, 155 pounds,
white male, about 25 years old

Black male, five feet six inches,
20 years old, 160 pounds, on the
basketball team

White female, kbrown hair, five

feet four inches, about 200 pounds,
about 42 years old, non-violent,
very upset regarding the death

mE e - -

~ha T
Vi LICTL Wilid luWl Tl
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RICHARD JANARO White male, five feet nine inches,
170 pounds, gray hair, 55 years old

BONNIE BECK White female, five feet four inches

T 170 pounds, 35-56 years old, |
. - very dangerous
. DON BECK White male, five feet nine inches,

- about 200 pounds, about 33-34 years
0ld, could be dangerous

PAULA ADAMS Five feet three inches, 120 lAJ
pounds, blonde hair, about 27-28 \
years o0ld, used political cfficials

_ﬁ% to get information

LARRY LEIGHTON Five feet two inches, 125 pounds,
about 32 years old, very dangerous,
killed RYAN

p— N
CHUCK BEIKMAN Charged with the murders of the
AMODE children, white male, 200

pounds, 46 years c¢ld, blonde hair

CHARLIE TOUCHETTE White male, five feet eight inches,
175 pounds, 57 years old

MIKE TOUCHETTE Five feet eight inches, 140 pounds,
white male, about 24 years old,
basketball team
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ETANLEY CLAYTON Black male, five feet eight inches,
155 pounds, about 24 years old
ODELL REODES Five feet nine inches, 165 pounds
3B - 40 years old, not to be
trusted
VERA INGRAM aka (Jf
BUDDCLF, Left the Temple four years zgo
JIM COBR Black male, about 28 years cld,
e w - our inches, 220 pounds,
g;ﬁﬁ o
%:f' MIKE CARTER White male, five feet seven inches,

140 pounds, about 21 years old,

close with those in "La Mar Gardens
(phonetic) (ph), radio operator,

public relations, dangerous

- “ the type of drugs used in
_ Joneitown was sedative drugs usually thorazine {ph). -

Y she was not aware of any drugs being produced

in Jonestown. the People's Temple owned

two boats, the "Albatress" and the "Marceline". The "Marceline"
was a fishing boat and was gone all of the time. ?
B 0. . SAUNDERS was involved with the ranufacturing
and sefflng of, bear, mouse and Marcie dolls. (]‘,

I

- The following background information was obtained

through interview and observation: /u'

[ T AN S

oil
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]
@,'CLr Name
Date of Birth (DOB)
Place of Birth (POB)
Race
Sex
Height
Weight
Hair
Eyes
Ecars
Residence

]

PR s s

0y

Occupation
Education

Marital Status
e Distination Peoint

1

3i72
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

-4

Date of transeription 31 /23 /78
—

MARK LANE, Attorney at Law_

L

wes contacted at his residence regardipg a copy of the o
ia e was to have prepared. Sccret Service Agent
was present during this interviev. (34/

LANE rade available 8 manuscript consisting of
40 typewrittzn pages, douvbkle spruced. Attached is a copy

of tuat raouncyipt c‘)

-
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4-750 (Rev. 9-21-54)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION
FOIPA DELETED PAGE INFORMATION SHEET

Page(s) withheld entirely at this location in the file. One or more of the following
statements, where indicated, explain this deletion.

ﬂ Deletions were made pursuant to the exemptions indicated below with no segregable material
available for release to vou.

Section 552 Section 552a

] (bX1) L1 (b)(7THA) L3 (d)(5)
O (b)2) O (b)7XB) O (5x2)
1 (b)(3) E (LYTHC) L (k)(1)

O] (b)(7)(D) 0 (k)2)

0J (b)(7)E) 1 (k)(3)

LI (bYTHF) L (k)4)
IEITEY 0 (b)8) 0O (k¥5)
L (b)5) O (b)(9) OJ (ka6)
O (b)(6) O (ky7

L Information pertained only to a third party with no reference to the subject of vour
request,

I Information pertained only to a third party. The subject of vour request is listed in the
title only.

[.] Documents originated with another Government agencv(ies). These documents were referred

to that asencyviies) for review and direct ragnonce ta van
t0 that agency tor review and di esnor ou.

{ies) rect response to y
Pages contain information furnished by another Government agency{ies). You will be

advised by the FBI as to the releasability of this information following our consultation
with the other agency(ies).
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Dute of transcriplion 1 2/4j 78

CHARLES RRY, Attorney, home address
California, telephone woT
ess: Law O ces, 1235 Market Street, ban rrancisco,

California, telephone 864-3131 was interviewed at his law
offices concerning the Peoples Temple and his recent trip
to the Peoples Temple Mission compound in Guyana South

America. (ﬁ@d

Prior to any questioning, the interviewing Agents
identified themselves to GARRY by displayv of their credentb
stant

g resent during the interview was Secret Service Agent
nd occasionally during the interview GARRY's assi

(U

Prior to the start of the interview GARRY advised interviewing
Agents that he was most amenable to having the FBI interview him.
He would attempt to be as frank and candid as possible %!/

GARRY advised that MARK LAXNEC wrote him & letter which
=S instigated this trip to Guyana. GARRY advised he would make
&1 available a copy of this letter to interviewing Agents, which
he did at the end of the interview./u)

GARRY advised that he became the attorney for the Peoples

Temple in June” 1977, succeeding TIMOTHY STOEN, who had been
the attorney for this organization for many years. It was

. during this time, the summer of 1877, that the Peoples Temple
lpgb was receiving bad publicity from the news media and various

o defectors fr he Peoples Temple were filing litigation zpgainst
T the Temple. ffl

GARRY advised he made his first trip to Guyana in September

or October of 1977. At that time he spent four days at the
compound and veturned to San Francisco with a tremendouelv high
opinion of the Jonestown complex. GARRY stated he "fell in love

L with the place;"” he stated upon his return that “I have seen

paradise, where there is no sexism, racism, agism, elitism, no one :

hungry." GARRY advised JIM JONES during this trip: "Jim, vou have
got to let the world see this place." GARRY advised interviewing

Agents that hlS goal ever since has been to open up the compound
to the public. ]1,

.. Interviewsd O 11/24/78 o San Francisco, CA, Fie ¢ SF BO-250 Q, Igl
SA *)
b7 o\, SA / DLP Dote dectated 11/20/78
This documnent conteint neither recommendetions not tonclusions of the FBI B s the property of . e FBl aod i lpoasd 10 your ogency;
# ond ils conlenli ore not 1o be disterbutled oubkide your ogenty L W
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GARRY stated his second trip to Jonestown was in September
or October of 1978 when he needed to obtain affidavits regarding
pending law suits against the Peoples Temple. At this time he
worked with a Temple member named GENE CHAIKIN, a former attorney
for the Temple, who was at the time of this visit the head of the
Agriculture Center for the compound. GARRY advised CHAILIN had
stated he had no further desire to practice law’ﬁty

GARRY added that all these affidavits had to be notarized
by the U.S. Embassy in Guyana 1n order to be valid in the United

States. {W

A writer named DON FREED was also at the compound during
GARRY's visit in October, 1978. GARRY advised FREED is an old
friend who wrote the book on Bobby Seale, entitled "Agony in

y “  FREED currently resides in Los Angeles,  Califorpd
% advised his home telephone number is #
GA} stated that FRELD was in Jonestown to write an autoLiography

on JIM JORES, however, JONES evidently was not willing to pay
FREED so FREED cut his visit short and returned to the United
States prior to GARRY's return. /l)

GARRY statpd that he was returning from this trip and was at
the airport in Georgestown when he met MARK LANE. GARRY further
advised that he had no knowledge of LANE's trip to the mission,.
GARRY said that LANE had been introduced to the Temple through
DON FREFED. GARRY stated he is the chief counsel to the Peoples
Temple and LANLE had been hired without GARRY's knowledge. GARRY
supposed that LANE would attempt to show government conspiracy
against the Peoples Temple and JIM JONES. 1In this way LANE
would attempt to divert attention from the Peoples Temple's other
problems which were currently getting news coveragefﬁ%j

GARRY stated he resented LANE being hired and was quite angry
with LANE. MARCIE JONES, wife of JIM JONES, told GARRY that
LANFE was not being paid for his services; ho“ever, GARRY advised
that MARK LANE bad told him he was receiving payment from the

Peoples Temple, he couldn't travel all around without
receiving payments

GARRY stated that when he became chief counsel in June, 1977,
he advised the members of the Pecoples Temple that they “ere not
to hold news conferences unless he was present. On three occasions
they held such conferences and GARRY stated he ended up with
lawsuits on each occasion. ( L‘,
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While LANE was in Guyana in September or October, 1978, he
held a press conference in Georgetown and JONES was very pleased
by what LANE stated to the press at this time. LANE then came
to San Francisco and held a press conference at the Temple here.
GARRY advised he did not like this at all because he, GARRY,
is the chief counsel for the Pecoples Temple and he had no prior
knowledge of the statements LANE was to make to the press. At
this conference LANE stated that there was a conspiracy by the
government to destroy the Peoples Temple and JIM JONES; that
JIM JONES would be returning to the United States; and that within
90 days he ?as going to file a law suit against the United States

government. ze)

GARRY stated he once again contacted the local members of the
Peoples Temple (he recalls talking to JEAN BROWN) and again
advised them to stop holding press conferences. GARRY stated he
had no knowledge of JIM JONES returning to the United States at

this time or anything else LANE said during this press conferencef/

A

\

On November 8 or 9, 1978, GARRY read in the San Francisco
Chronicle that Congressman LEO RYAN demanded to go to Jonestown
and that MARK LANLC had advised RYAN that RYAN could not go to
Jonestown as planned because it was not convenient for the Peoples
Temple in Guyana to receive such a visiteor at this time. GARRY
advised this was the first knowledge he had that RYAN was going

to Guyana .(‘u,

GARRY advised he was very upset with this article, and when
he talked with JEAN BROWN (San Francisco Temple member) she
advised him that LANE was an attorney for the Peoples Temple,
He told BROWN that this was a slap in the face for the Guyanese
government who has given all types of courtesies to the Peoples
Temple. GARRY told the Peoples Temple members that this should
be straightened out by Monday, November }3, 1978, or he was going
to withdraw as their counsel.{ l(/

GARRY advised there was then a radio transmission, evidently
with MARCILE JONES, stating that JIM JONES was very ill, semi-
comatose, running a high fever, and was packed in ice. GARRY
was advised this was not a good time to withdraw as counsel.

GARRY responded that there was no way he was not going to withdraw
if this situation did not get straightened out. GARRY stated he
felt he was being used by the Peoples Temple members who were not
being candid with him and that LANE was using the Peoples Temple
to further his own aims.(’lﬂ/

’
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On November 10, 1978, GARRY advised that —
who works in RYAN's office, came to see him and brought
written between LEO RYAN and MARK LANE. GARRY advised
that RYAN was by-passing the Peoples Temple lawyer in this

matter. GARRY made copieszf these communications available

to the interviewing Agents

At noon on Wednesday, Novew GARRY stated he
was advised by his assistant, that JONES wanted
him to come immediately to Gu mtated RYAN was
already down in South America. GARRY flew to South America
aboard Pan Am Airlines at 9:00 PY that night (a)

GARRY stated he ran into MARK LANE and GARRY stated he got
angry at him and said, “why am 1 here if you are'; LANE then
tried to placate GARRY, but GARRY stated he was so angry he
would not speak to LANE and though they were on the same plane
he would not sit with him. )h

On Friday, November 17, at 10:00 AM they arrived at Georgetown
and members of the Peoples Temple picked them up at the airport
and took them to the Georgetown headquarters of the Peoples
Temple. GARRY stated he and MARK LANE had another fight when
they reached the headquarters{ﬂ'

GARRY stated that Congressman RYAN was ''making a circus
about this thing”: he had media there and GARRY wanted to talk

LR ] » e ua T [ X TR Y [ ER AR @ Y Wil L 2%

to RYAN alone. RYAN stated he would not talk to GARRY without

the press being present because he was a Congressman. The media

was very decent, according to GARRY, and made one of the aide's
rooms in the hotel available for GARRY to speak to RYAN in privacyﬂ

GARRY was very angry with RYAN and stated he had no right to 4
do this investigation, that he had preconceived ideas and would
not give a fair assessment of the compound. RYAN said he d1d
have a prejudgement about the compound but had an open mind

b il | e A A A el A Al { 7
RYAN then stated to GARRY, Y“Whether vou like it or not we

are going to leave at 2:00 P! on a chartered plane witlh media,
relatives, etc., and you may come, we hive two seats.'/

GARIY advised that he had not yet talked to JIM JONES.

(%
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He and LANE then returned to the Peoples Temple headquarters
and talked to JIM JONES on the radio. MARK LANE and GARRY nad
agreed on one thing, according to GARRY -- that JIM JONES has
got to let the Congressman, media, and some relatives into the
compound. MARK LANE spoke on the radio first and JONES went
into a long speech about the enemies of the church. LANE got
nowhere with JONES, according to GARRY. ©So GARRY stated he
talked to JONES on the radio and gave JONES two alternatives...
one, to tell the Congressman, etc., to go to hell. GARRY advised
JONES that if he did that there would be no way GARRY would be
able to handle California. The second alternative was to let
everybody in. {

- GARRY advised he did not believe JIM JONES was rational during
this radio transmission{?

JONES finally advised the group could come on down to the
compound. They drew lots, four of the relatives were included
in the group, as well as the news media, including RON JAVERS (PH)
of the San Francisco Chronicle.[ )

GARRY advised they arrived at a very small airport at Port
Kaituma, which.is located six miles from the Peoples Temple
compound(

A truck with several Peoples Temple members wasthere to meet
the arriving group. These members included a woman called "Sarah"
(who GARRY identified later in the interview as HARRILET TROPP, a
Hastings Law School graduate in 1977 and who now is one of the
suicide victims) and a man possibly named JOHINNY JONES. GARRY
was unable to identify any other members and stated he has a very
hard time remembering names.i / '

These members announced that only two of the party could go
to Jonestown -- MARK LANE and CHARLES GARRY. LANE and GARRY got
on the truck and a quarter of a mile down the road they met a
Temple tractor. The members on the tractor advised that RYANXN,
his aide, U.S. State Department representative DWYER, and the
Guyanese representative from the Minister of Information were now
requested to come also to Jonestown compound.

LANE and GARRY returned to the airport. RYAN announced that
all the media must also come. GARRY stated he told RYAN to just
come and do his job; then GARRY told everybody he would try to
get them all into the compound.M

ob ¢
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GARRY stated they traveled six miles to the entrance of the
compound and four miles further to the main area of the compound.
When they got there they talked to JIM JONES over an intercom
and convinced him to let all the other members of the party come
to the compound. JONES made one exception and did not allow the
reporter from the "Enquirer" to comez/

GARRY advised that Congressman RYAN ‘and his assistant, JACKIE
SPEIER, interviewed forty people before dinner. After dinner,
with 1,000 people or more present in the pavillion, they were
entertained by a talent show put on by the PeoplesTemple members)/?zj

JIM JONES was present and was, according to GARRY, "ramblil
on and on." GARRY believes TIM REITERMAN took notes of JONES
conversation at this timezﬂey

MARCIE JONES introduced Congressman RYAN, who then stated
he was very glad to be there, had seen things he didn't expect
to see. At this pronouncement, GARRY stated all the Peoples
Temple members started wildly applauding,ﬁ%y

JONES ended: the evening by speaking with the media/%?‘

There was room in the complex to house just a part of the
group for the night. The following visitors remained at the
compound Friday night: RYAN, SPEIER, DWYER, LANE, GARRY, and
the representative from the Ministry of Information. All of the
party stayed in the guest house except for LANE and GARRY, who
had a room next to the radio shack. The rest of the party
departed to find rooms outside the compound./"

"On Saturday morning betwéen 10:30 AM and 11:00 AM the media
returned to the compound on the Peoples Temple trucks()f/

The media spent the morning taking pictures, etcﬁhy

At 1:30 PM, Congressman RYAN told JIM JONES that therc was a
family of six that wanted to leave. JONES '"freaked' out at this,
according to GARRY, and called the family traitors, liars, etc.
GARRY stated he told JONES not to express these emotions, that
after all it was just six people that wanted to leave. JOXIS
stated to GARRY that he had told everyone the night beforc that
if anyone wanted to leave they could. At that time no one wanted
to leave. JONLES now felt that these six people were out to
embarrass him. GARRY stated he tried to convince JONIS to let
these people leave. GARRY advised the six then increased to

(/
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fourteen people. GARRY recalled the PARKS family and LARRY
LAYTON being among the fourteen; however, he advised he could
not remember any other names or faces of the fourteen.'/‘td
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At this point GARRY decided to leave with these people if
there was room, stating it was raining and the whole affair was

very sad.[‘{

GARRY said he was getting ready to get on the truck when
JACKIE SPCIER came to him and said he had to return to the
pavillion because a man named SIMMONS (PlI) wanted to leave and
take his three children with him. GARRY stated SIMMONS could
not do this because he did not have custody of the children.

MARK LANE was also supposed to leave, but they both then returned

to the pavillion.f

GARRY told SIMMONS that he could leave, but he could not take
the children with him. SIMMONS stated he would not leave without
the children and that he would stay and be harrassed. GARRY
asked SIMMONS what he meant by this and then went and spoke to
JONES, who told GARRY that SIMMONS would not be harrassed.'/g

LEO RYAN -was rounding up the last of the group to leave.

LARRY LAYTON then came up &nd talked to RYAN, stating that he

also wanted to be expatriated or to defect./l(/

It was agreed that RYAN would spend another night at the
compound since there was no longer room on the plane for him
to leave. Another chartered plan would come Sunday for RYA%/‘Q/

GARRY advised that at this point in time he and MARK LANE
were again taking steps to leave and were shaking hands with
RYAN. RYAN stated he was very impressed by what he had seen
and that he would not make a Congressional recommendation to
investigate the complex, RYAN further stated that he was
convinced that the charges against the Temple were not founded,
but that peer pressure and isolation made it diffjcult to leave.
This last point would be mentioned in his report(}

GARRY told JIM JONES that he could "live with this; this is
a good report.(u

WHILE they were talking to RYAN (MARK and GARRY) a man came
up and put a strangle hold on RYAN and stated "Congressman RYAN,
you mother fucker." He put this left arm around RYAN's ncck and

(™
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had a knife in his right hand. GARRY identified this man as
DON. SLY. MARK LANE and GARRY attempted to get SLY off RYAN.
TIM CARTER and other Temple members came up and wrestled the
knife from SLY. SLY cut his .hand. RYAN was very upset and
had SLY's blood all over his shirt and pants.{u}

A fresh shirt and pair of pants were brought from the
stockroom for RYAN. GARRY did not know if RYAN put omn these

clothes. DVWYER was also present during this incident, and
suggested that RYAN leave now rather than wait for Sundayvf‘v

GARRY and LANE then were forced to remain at the compound
because there was now no more room on the airplane. DWYER
stated he would take RYAN to Port Kaituma airport and then come
back Saturday nlght apd another plane would take GARRY and LANE
out Sunday. m

GARRY advised that he talked to JONES after this incident
and told JONES that he thought this attack on RYAN was the work
of an agent provacateur. JONES reply was that it was not such
an act, rather that the people were so0 angry. GARRY asked JONES
what they were angry about and got no answer /y/

Some time passed and GARRY then spoke for the first time
with friendship to MARL LANE, suggesting that they take a walk,
The walked past the cottages and evaluated the weekend. Both

b PPy, - | .! o= em ] MATMDDY d o~ LI B S

DBJ.J.BVEU it looked EOOC and GARRY stated he felt he could "live

with it. (1"

LANE then said to GARRY, "I want vou to keep this to sourself.
This afternoon when JERRY PARKS asked to leave with his family
he asked me to go with him to get his gear. He was afraid.

He said this place is not what it appears to be. ¥We work 12-18
hours a day. We got no meat unless there are visitors. There
are 150-300eople who would like to leave here.“/’/

At 4:30 PY or 5:00 P JACK BEAN (who has been with JONES
for 25 years) and JIM MC ELVANE (PH)(a real estate man from
Los Anpeles, who had only been at the compound two davs, and had
a sister, IIAY, at the compound) came up to MARK LANE and GAIIRY
and asked them what they thought about the complex. GARRY told

them that he felt there should be more freedom to air opinions

"and that this would make it a stronger place to live. /ly

The two members state

- i noers gia

tod there was
the pavillion so LANL and GARRY retu

C:L

pecial eve meetin t
d to that

re 4{&1/

1§ &

H?ﬂ
moa
p-s

,7);,



SF 89-250
M/dp

People were coming in droves to the pavillion. MARK LANE
and GARRY were asked to meet with JONES. Present at this
meeting were: SARAH (HARRIET TROPP), JIM BEAM, JIM MC ELVAXNE,
TIVM CARTER (who did not stay), This meeting was held at 5:00

FPM which time GARRY stressed to interviewing Agents. GARRY
stated that he later learned that RYAN was shot at 4:20 P,
therefore, the people present at this 5:00 PY meeting were
important. GARRY stated later in the interview that it was

2 25 minute trip to the airport-in Port Kaituma.(’

JONES said to GARRY, '"Charles I am worried. When LARRY
LAYTON left, he hugged me and said *'this shit's got to stop.'
JOE VWILSON and JERRY PARKS have also left. They have taken
every gun in this place, there is not a gun left.yl(}

MARIE KATSARIS came in and talked to JONES for about 30
seconds. JONES came back and said that LANE and GARRY had
to leave and go b the East Guest house because '"feelings are
so high your lives are in danger. People are angry."/q?

GARRY advised he still did not understand why the members
were angry. They did not appear angry and were smiling and

riwvdnge rvantdnos o TANDE avd OCADDY s theaoer mocomsad ey h e y. N
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-t LANE took his luggape and GARRY took his briefcase and

they proceeded to the East Guest house, which GARRY described
as being quite a distance from the pavillion./}

N JIM MC ELVANE followed them until LANE and GARRY turned
: into the guest house...GARRY told MC ELVANE to let him know
what transpired at the meeting and MC ELVANE then continued

otbtwmadohdy abheoard Ao e rmadh MNananm dmesdiAdsn s b dtnceas TRV
abliadalpile alltad Vi LT palid. WVILT Adililo LU LT LULLaf T LN

stated to GARRY that he did not like this situaiton./@/

Next to the guest house, GARRY advised, there is a small
cottage about 20-30 feet away where he observed some black men
standing in front of the cottage. They took 8-9 guns out of
the cottage and boxes of ammunition. Then DON SLY came and sat
behind the guest house. BSLY kept asking people passing "when
do you want me up there?'" SLY finally left/ j”/

y
P—'.

I‘:'
-

qu?_
N



W

10
SF 89-250
MWM/dp

The two young black men came to the guest house, who GARRY
identified as "Johnson"and "Pauncho." They had guns in their
hands at the ready position and were happy and smiling. They
stated to LANE, "To die for the people is revolutionary suicide.
We are dying to expose fascism and racism.," LANE responded by
asking if there wasn't an alternative, and if there was not,
he and GARRY would stay behind and write of their cause. They
smiled and agreed with LANE. LANE or GARRY then asked these
black men how to get out of the compound. They first stated
"take a plane," and, after it was pointed out there was no plane,
they advised LANE and GARRY to go back through the bush(”

The Témple members then left, GARRY and LANE, headed for the
bush. GARRY stated he was still hanging on to his briefcase./l@f

As LANE and GARRY headed into the jungle bush, GARRY stated
he could hear occasional statements being made such as "TIM
STOEN is not the only enemy”; "No other alternative than to die";
"Let's not be devisive.f {¢/

After going about 100 yards into the bush, GARRY heard JI!i
JONES state, "Motber, Mother, Mother, Mcther" and then GARRY
heard three shots. GARRY advised that although hemld now read
articles in which MARK LANE staifs he heard 80-90 shots, he,
GARRY, only heard three shots./

They slept about two hundred vards into the Jjungle. It was
cold and raining. GARLY stated they laid in the jungle for
about fourteen hours {ul

LANE and GARRY then got up and walked through the jungle until
they reached the road that leads from the compound. GARRY stated
they did not cut through the compound, but went straight throuch”
the bush to the road. GARRY recollected it was about 4:30 P
Sunday afternoon when they reached the road. Thev started walking
toward Port Kaituma. A truck came by and gave them a ride to the
Army post police department at the Port./ﬂf[

At the Army' post they saw MIKE PROKES, TIM CARTLR, plus one
other white male, who had worked in the radio room at the
compound, being held by the seldiers./ u/

GARRY stated he remembered that TIM CARTER had been at the
final meeting with JOXIS, but had left the meeting early. GARRY
could not recall whether MIKL PROKES and the other white male
had been present &t that meeting. /}{/
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GARRY stated that while he and LANE were in the jungle,
LANE told him many things about the Peoples Temple which he,
LANE, stated he had learned from TERRI BUFORD, who, mccording
to LANE, had been elected to take JIM JONES' place should
something happen to JONES. LANE told GARRY he had learned
about the drugs, beatings, and people being drugged at the
compound. GARRY w ot sure whether LANE mentioned knowledge
of weapons or not.ff

GARRY stated that BUFORD had left the Temple several weeks
earlier and went at that time to stay with LANE./”

LANE also advised him at this time that he was receiving
payment from the Peoples Temple /u/

GARRY advised that he was being paid on a monthly basis
the Temple in the amount of $5, 000 (although he had requested

o~ e T =

20,000). GARRY was originally givén a retainer. /((/

GARRY stated he had no knowledge of the Peoples Temple
financial affairs; did not know what bank their check was

drawn upon -,“,\‘-
GARRY stated at no time had he been offered land in payment.ﬁ/

Interviewing Agents asked GARRY the follouing questions, and
GARRY answered negative to each quésticn /“ll/

Do you have any specific knowledge of acquisition, licensing
or shipment of any weapons by Peoples Temple members'r‘(w

" Do you have any specificknowledge of firearms training
received by Peoples Temple members, including specific dates,
places and by whom? /h/

h r‘r_vﬂ ~nF - = dkm hawmm aney itk A
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officials or current or former Peoples Temple members as a result
of persons attempting to expose the Peoples Temple; infiltrate
the Peoples Temple or inducing a member to leave the Peoples Templc?

/4

Do you have any direct know

Do you have any knowledge of cacheing of weapons or monies"
Do you have any knowledge of discussions or copies of a /
"contingency plan® reportedly espoused by Reverend JO‘\H:S

means of retaliation against any persons attempting to
4] LEE = N - a X4l )y 1/ d OUHS a-Ll.CJIllJLJ.Nb LU

or capture Reverend JONES?
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Do you have any knowledge of & conspiracy or discussion by
members of a specific federal official as a target? ‘u,

Do you have any knowledge of "hit men'" or "angels?“/”

Do you have any specific knowledge of Peoples Temple
members being utilized to compromise public officials for
the furtherance of Temple objectives? l“,

After GARRY responded "no" to the above questions, he
discussed a private investigator from San Francisco named JOE
MAZOR. GARRY stated MAZOR came to Guyana while GARRY was there
in September, 19878. GARRY described MAZOR as working with the
defectors from the Peoples Temple. MAZOR took voice prints of
Temple members in Guyvana and after he apalyzed these prints he
told GARRY he wasstisfied the people were not being held there
against their will, Ih'

MAZOR told JIM JONES he should have more security and MAZOR
was willing to set up a security system for JONES, including
bringing a bullet proof vest for JONES. h,

GARRY advised there are currently 15-20 Peoples Temple members
at the Temple in San Francisco and he has no knowledge of any

uns being in the temple. /i

UQ

GARRY stated he has never hear ff any records being kept by
the Temple to use for black mail

GARRY stated MARK LANE could be reached by telephone at
in Memphis, Tennessee. ,u}

GARRY stated he had eaten cheese sandwiches at the Guvana

compound and had never been drugged, contrary to what he stated

the newspapers are now printing about the cheese sandwiches
served there. f}f|

GARRY stated he heard no shots the night he Spent in the
Jungle, but the next morning he heard several voices and shots,
the location of which was difficult to tell. /”/

- GARRY stated he had absolutely no advance information that
t -

aﬁy 1ing 1ike the occurrences were going to happen ,‘/

The interview was discontinued at this time because GARRY
had members of the Peoples Temple waiting to confer with him.
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" has been s
employed since Janvary + 197¢. The first knowledoe he hod

of his assigrment to trzvel to Guyana was on Thursday
aftcrnoon, Novernber 9, 1678, when he w scicned to travel

3

[ = 2 on
who has written a number of stories chout

£ ; enple, w iii FOt bz Eermitted to make the trip.
He explained that the hzd just
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learncd at that time omressman Lo J.
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. RYZN from California to travel with a party to Guyana/ul
il :

He was to cover RVAN's visit to Guyana and to ree
Jonestown if possible, He flew from San Francisco to
Ncw York, where he met Congressman RYAN and his party,
— and they departed New York about 3:30 p.m. on Monday,
November 13, 1878. Congressman RYAKR was reprecenting the

House Irnternational Relaticns Committee to check on cornditions
in Jonectovn. He recalled that also present on this ajxplanc
flight frerm New York to Guyena were eight other media pzople

Administrative Assistant K. JACQUELINE SPEIERS. In addition,

JIM SCHOLLART of the Housec Committee Staff was also precent.

- They flew to Trinidaé and subseguently to Georgetown, Guyana

arriving there Tuesday night, November 14, 1573, about nidnight./z
-

T JUEET WES Laue at inhe
— deiayed approximatcly 12 hours 5 )

investigsvion on 21/19 & 70/78 Ardrews Air Force Base,lid

.
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at the Tirheri Airport in Georgetown until the matter of

his permit could be resolved. Subseguently, his perimitl

was recel &’and he was permitted to enter Guvana for
Congresesman RYAN had been

five duys

negotlatlng for an invitetion to Jonestouwn, Lut that he

was given a list of conditions which would have to be met
in order to visit there. These conditions included that
Attorrney NLRX LARE be presont, that mernlters of the Elack
Caucus be preseinrt and that the Reverend JIN JONES would
choose the membcrs of the prese to go there. Congressman
RYAI, however, ¢id not egrce to thesge conditions Subsequcntly,
Congressman RYAN reachoed an agree¢fnt with Lttorneys FLRK
LANLE and CLARLES GiPRY, vho is the attorney for the Pecples
Terple, permitting them to travel to Jonestown.

there was a logistics problem involved due to the planes
and the landing strip available.) u’

A grovp of people calling themselvees Concerned
Relatives, total:ing 13, were interested in accompanying
Concrecsman RYAN %o Jonestown., This group of people consisted
of individuels who had been in the Pecoples Temple, werc temple
dropouts or were people with relatives in Jonestown./#)

V4
m the press media paid a pert
of the cos plane trip, the Concerned FRelatives

paid a portion and Congrescman RYAN also paid a portion of
the expenses for the planc to fly to Jonestown. The planec
was an 18 scater and present on the flicht were Attorrovs
LANE and GARRY, four members of the Concerncd Relatives
group only as the entire group was too larcge to take and
it has deciced thcse four would reprcsent their croup, and

Aide, XK. JJ‘.CQUI"'1

Irceeman RYAN had said thot
he was not pre-jul rg and had &n epen mlu‘ concerndion
his visit 4o June -~ .
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from his district in California in view of the interest
of pecple there in the Peoples Temple and their concern
for friends and/or relatives. (‘”

Their plane left the Georgetown Airport and
arrived at Port Kaituma in the late evening of Friday,
November 17, 1978. They then proceeded via truck or a

land rover into Jonestown, which is about six miles away,
which gix miles congisgted nf Asapn, red mnAd FY?Y.

SAEN U ES W WSS A AL el et A WA W b e wed  SiERANE § "’

* A sergeant RUDDER, a local Guyanese constable,
and his deputy met them at Port XKaituma. RUDDER said that
he had instructions that only SHARON AMOS could proceed
to Jonestown, however, AMOS was back at Georgetown and not
a member of the party. *SHARON AMOS as being
a current member and leader © to 60 people living in

a house in Georgetown where supplies were received by the
PeoOples Temple and 5ubsennan+1y forwarded to the Peonles

L e - A A W - T el e L LA g .

Temple in Jonestown. Attorneys LANE and GARRY could not
understand RUDDER's orders and some members of the Peoples
Temple, about five or six, arrived on a red tractor. They
entered into negotiations and subsequently, agreed that LANE
and GARRY could go on in first to Jonestown and negotiate
for the Congressman. They walked to a nearby telephone or
transmitter and after an apparent conversation, came back

and said that the entire party could travel to Jonestown.
LANE, GARRY and Congressman RYAN were among the occupants of

,,,,, wilg & L= e _— e SeliSAy W W WA A AR WA W

the first ck to travel into Jonestown, along with the other
people temple people. The truck then
returne or e p e four people representing the

Concerned Relatives group./”[

Congressman RYAN had been there approximately
20 to 30 minutes when group arrived there. They
went to a central location, ich place was an open air
meeting place with a corrugated tin roof, a gtage and seatsg

il &= 2 A b (=2 $ L0 P wwr @

They were welcomed and served iced tea., The people were
very hospitable, although mphe had heard
that this had been staged for their bene + They were

told that the people there wanted to entertain them and they
had dinner and ent

ainment, which consisted of singers
and a rock band. bthe NBC personnel filmed
is. The entertainment ended about 11:00 p.m. that night.
bthe room was charged with emotion. Congressmaxr-&

‘ 4
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RYAN gave a speech explaining that he was an impartial
observer there and elaborated along this line, that it
appeared that some people were happier there than

before. There was great cheering, however.ﬂ
he again later heard that the people had beén instruc

to do this. When the time came to leave, there were no
accomodations there, but a cottage was obtained for
Congressman RYAN, Attorneys LANE and GARRY and possibly

SPE1ERS, with the remainder of the people renting the home
of a person where they spent the night.(ﬂ,

The following day, Saturday,
things were doubly tense. Congressman RYAN was interviewing
people in Jonestown privately, some of whose names had been
given to him by members of the Concerned Relatives group.
The previous evening, DON BARRIS of NBC had received a note
from a2 young man with three names on it, which note asked
for help in getting these people out of Jonestown. /y/

. , Ht:ongz:essman RYAN as he wanted
ﬁ;‘ to see parts of Jonestown for himself. After a conference

with Attorneys LANE and GARRY, an agreement was reached that

R the media could roam around the grounds. He was subsequently
PISg refused entry into the "Jane Pittman House” on the basis they
P wanted to protect the privacy of the people inside who were
f"a elderly. He said he believed the actual reason was because

the women occupants of the home were packed in "like sardines”
and that there were 65 people stacked in beds there. He noted

" there was an allegation of funding of the Peoples Temple through
~ Social Security checks of the elderly, such as the people

- there. One of the leaders of the Peoples Temple went into

%4 the Pittman House and reguested permission for them to enter,

f e which was granted. As they went inside, however, many of

the women inside left. [P t21k_ to several women and
all of them said they liked it there. /¥f/

Phis tour of the grounds and the

L people preparing to leave started reporting to the central
acsembly area. When he returned there, he saw some women

with Congressman RYAN who wanted to leave. Be noted in
particular that the PARKS family was present with Congressman
RYAN and wanted to leave. Other people then joined Congressnan

("
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RYAN and this group. “the time to leave h~d
arrived as the airplane 1n which they were to depart w'

-I..
[us

!" (.'!

avirderdvmy a2d A Anaréady, +4idma Mhea merace amd Tnédn -l-ha r"n
Arlavaillg &U & CeITalil TaAdic,. +48 PICOSS UL sl

truck which was leaving. He gaid that some of the medisa
were going to £ilm Congressman RYAN as they were leaving.
congressman RYAN was remaining hehind to stay with and
give protection to members of the Peoples Temple who had
exrressed an interest in 1eav1ﬂg with RYAR, bui who covld
not get ontn the first truck due to it being creoued.
Atterneys LANE and GARRY were renalning at Jounestown and
not travelirng to the airport. { ’

Whe had intcrviewed the Reverend
JIM JOXNES an > had always permitted people to

leave who wanted to, but that if people 4id try to lcave,

he would say "Father has failed his pecople”. He tried to

talk women out of leaving when they expvressed anr intercst to
leave. One of the women involved in this was EDITH PARLS

of the PARKS family. at this time, everyonec vw&s
embracing one another and everything wus on friendly termu. /‘u

The truck on which (N
and other individuals were riding proceeded abcu yerds

before it became stuck in the mud. He then heard a loud
chcer, saw a commotion and people running. About five (o
ten minutes later, Attorney LANE came up the path to the
truck hustling Congressman RYAN with him. Congressazn
RYAN's shirt was pulled up to his waist and therc was bleod
on the left side of the shirt, however, 1;zras later learngd
it was not the blood of Congressman RYAN,

___________ Congresss /]
(%

congressman RYAN got into the truck and said
someone had thrust a knife at him. 7The truck then traveled
to the airport, but the plane on which thcy wexre to depzyt
had not yet arrived. Congressnan RYAN and the otherc sat
dovn in a little ched &nd Congressman RYANW told them whit
harpened to him back at Jonestown., He said a young vhilc
male hzd lunged at him with a knife, thai he had fallen
back and that MARK LANE, who had been his opronznt in this
matter, had saved his liic, as he had wres tled the knife
wielder to the ground. The knife wielder was cut during
this attack and it was appar?utly his blocd that was on

!-4'

]

Congressman RYAN's shirt,

_chor(-: the truex in wiioi
L
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he was riding pulled awcy from Jonestown to drive to
the alrport, a Negre ma le got onto the truck and clung
to the side of it starlng at him., A fermale temple monber

inside the tr tifi this individual &s being JOBE
WILSON. WILSON's wife and child had
left Jone 3 date trying to make their woy

to Port Kaitwna, v.lL.,O\‘ rode all the way out to the
ajrstrip on this truck with then (y)

Ft}:ere vere possibly 32 people
rilling arcund in the &rea by the airport waiting for the

plares to take ther away from there. He eaid the truck

on vrich he and other menbers of the press and others

had treveled to the airport rmust have returned and brought
bacl a second group of people. BOB BROWH of NBC was

filiing the activities there. they were
receiving many hostile lcoks an a e menbers cf the
press gathered together. The tvo airplanes had landcd

durlng this period cf tine. One plane was a esmall, single
engine plane with a capacity of about four to five people. /”)

m—fhc larger airplene, an
Otter. He later learne a ARRY LAYTOW, who was one ii

the last people to get on the first truck including

and the media as it pulled away, had gotten onto the snall
single engine plane. He explained that when LAYTON got onto
their truck that the Ternple People who were riding on the
truck and leavinrg Jonestown, crowded together and away
from LAYTOIN and said not to let him on, that he was &
traitor and would hurt them. As & result, vhile on the
truclk, started intecrviewing LANRY LAYTOR, who
wag ver the temple people werc
adament that LA;TON shoul be permitted to go with them
and that they were afraid of hi.m./il

At the airport, Congressman RYAN, DICK DWYER,
Deputy Chief c¢f Missions of the U. 5. Ewbassy at Guyana ard
otheres were irisking pecple to meke certain they &idé nct hon
firvecarms befeore boerdire the airplenes. LERRY LAYTON,
whom lie deccribed as pele and "hyper" saidé he had to cet con
the first plone, referring to the small plane. RYAN vov
on ope sicdce of the small plane and LAYTCU epperently vt
to the other side and clinbed into the planc. {2‘()

t) "U



i

e
L oE
1 oy

e

oty
U

A

" .*:I"

KA P

PP

.

b7 &

LI L)

BA B9-173
GTC/DLS:cal

S —
he decscribed as & truck and
a tractor with the truck partizally concealing the tracto:,
drive over to the arez where they were congregated. This
was during the pericd of timz that they were still milling

around and friski

Jj:
'c:
Fi
Cb
L
-
(o
L
i
-‘E

subseguenily, epproximately thrce to five niles

came walking over svwiftly from the directicn of the tiuvch
and tractor and JCE WILSON wee one of thon,
ay:d b551nc the lardger alrplunL

w peveral peo
stending by
airplane BoB

=

-
+h:: 8 secunno

e kd

KBC caneramar
'3 v SO e
- - g gl a3 W [ W S Y

fell to the ground and moved be :
protection as did DO3 BRCIT. He was trying to take cover
behinu the airplane tire and he heard additicnal thotc. He
i the shooting ibly i five minutes or less.
looked Lkehind hin,
He saw N HARRIS of FBC trying to get behind the tire of
the plane, as was Ccrgresaoman RYAMN. He heard later anothﬂr
individual wag also tryirng to get behind the plane tire
for protection. He sgaw an indiviauel come around the “ldr
of the airplare. He saw BOB BROW lying on the ground and
believed he was hit, but not dead &5 his body wis moving
gome. He also saw DON BARRIS on the crouna with his body
roving &#nd believed him to still be a2live. An unknown
individuvel then came up and placed his rifle by the head
of DOR IZRRIS dﬂd fired, administering what he called the
rcoup de grace" Either this same indivicduzl or ancther
individuval did the same thing to BOB RROWI, bhoth of vhon

were on the ground. /a)

was then possibly 10 to 15 yards avoy
and wvho h3a Yying to make up his mind as to vhethe:

to plavy dean ﬁr rurn for 1+ +lieonm Anre

LY
gl b | T e T Sl L .

.
mn Ior LT, tueh getioed O LUl lic GOy ur
"

and ran across the airplane field inio a tropical rain
forest area. He reu into this Genge un

devgrowth as fir aeo
he could. te had a camera bog, which hie dropped on the runvay
anrd he (;'1].‘0‘1.1_,_7_1 his Hikkon camncra in the swampy &xoa ars Yo

went inio ii'(ﬁll
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» saw a pasture, w e proceedied

rouch, Sequently, he made his way around the

perincter of tho airport. Ee then saw 1l anG recognized
thenm

Ee gpaid

&t the larger twin engine Otter plane
es had been shot cut. The srcll plane

was disablecd as the ti
managed to take off and he was told that it had cne passenger,
a fermzle temple dropevt member. He tvras nol certain as to
when the small plane took off, but understood it surmoncd

hel-p. (u,

He observed Conrcressman RYAN's body as well as

the bodies of MARRIS, BROWN, GKLG ROBINSON, San Francisco
Examiner photographer, and the body of a woman beside the
lane. e sa he ecould nct see who shot Congressman RYAN

he believed that the individual
who shot « HALKRIS was & younyg black mals, possibly a
gor or in his 20's and perhaps a little taller tbhan

He said it all happened so
ive that the individual who

owever, he bzlieved him to be./‘k{

q heard frem sevexal pecoplc
there, includirno one © e dropouts, poezibly DALE PATNS,

that LARRY LAYTON got into the small zirplane while Conaressian
RYLN wac standing beside it, &t which time the truck and
tractor containing the men who did the shooting werc proccedirg
toward them. IZXYTON had, or was handed, a rovolver and

started sheoting, He said he might have been handed the
revolver through the window, but he also had a satchel vith
him which had nct been checked, to his Enowledge, for veapons
due to their inexperience in such things. The revolver virc

@ £ix cylinder and LAYTON appavently
ghot five times as there were five empiy chambzsre vhou ihe
revolver was recovercé following the shooting. He S;id/’zﬂl

ot

&
88



BA B89-173
1 GTC/DLS:cal

that he suggested to DWYER thet since he was a governnant
official that DUYER should tzke custody of this revolver

and he did. LAYTON was detained by other Guyanese

civilicn males. He was 2lso told by he belioved DALL PAEKS
that PARKS, afier LAYYWON started shooting at the pecple

in the small plane, hod wrestled LAYTON for thc revolivey

£ and they fell out of the plane, that PARES pointed tho

§?_ revolver at LAYION and it either misfired or was empty

- - when he tried to shoot LLYTON. {.

_L-.E.YTOI-E as & white male, age 25
to 30, S'Em. ’", !!0 to 150 pounds, with short curly

hair ard “"spacy” looking. (]

3

o—
~J
(\

he had heard nothing to indicate
any type oI concpiracy to acsassinaie Conorcscman RYLI or

any other government official. Ile noted thizt he had no
knowledge of the Peoples Temple aid itn activities prior

e to receiving thic assignm=nt as previously stated. Later,

. : ! 5 o - oo o _
while in Jonestcwn, he heard frem dropouts there that JONLS

was preaching that the wedia »r Congresaman RYZN had guns

and vere ceming there to get them. He said he did no: then
uncderstand what this actvelly meant. Be kucw that conditiorns
were tense following their arrvival &nd at the time of thoir
departuxe, but knew. . ... .., a5 far as any plons to corait
violence on the part of the Reverend JOLES or members of

his temple, ’u

&

he had madc n
his trip to Guyana and Jonestown zrd he r
his notes following the snooting of Congressrun RYZ k
other menbers of his party, the nenss of the individueal
respongille for the shooting as furnished to Lim by dif
dropout menbers from the temple thct he iniervicowe
this informatio: dic - 1 iis notes

(\
Q0

vt in order to contirne
ory : : hai transpircd at the-
‘t ’

“
e

-
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of this intcrview

he intorviow

2 re-contacted
87,
1zt time he ha rezdy told
names of the individvals responsihle for the
sald these individuals vere ac fcllows:bq

1. TOM RICE ‘
2. ALBEKT TOUCHLTTE l
3. JOE WILSON W
4, LARKY LAYTONR _.l

He also adviged that a STAKLEY GIIG wos the driver
of the tracter or truck which brought the inadividuals te
the cirport vho did the shooting, clthough GIFGC hiwecolf v
not identified as becing one of the individra

KICL may be a middle zged

doing the shootling.

white male WiTR & crowcut and a rouch, hatchet type face,
whom he saw at Jonestown, but he lc not certain concerning
this as the individanals who gave his the infcrmation that
KICE wos involved in the shooting did not furnish his race
to him. He undcrotood that IICE war soon chooting & hondon:,

poseibly a .45 sutomaztic, and was one cf thouse on the truck
o tractor(v,

~ Conccrning ALBERT TOUCHETTE, he did not know this
indivicual’s zzce, but heard that he had some kind of g
rifle and was firing at people u/

P
i

A
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concerning JOE WILSON, is
individual he hzd previou:sly Qdiscuscsed with SA ara
WILSOR is a Kegro male, age 21 to 23 with short corcn rows

and pecople said be daid paerticipate in the ehooting, further
getails un}-.nown.(y'

ng LARRY LAYTON, previously cdescribed,
w DALE PARVS said LAYZOW shot one of
P aughkters on the plane.l‘”
the zhove inaTviduzle &8s

cmpiled this inforrnation identifying
the shove inaividuzls s ing involived in the sheootiny fronm
the DALE and EDITH PARNS dmlly JII' BOGUE end family,
except for one daughter, who chose to remairn in Guyana and
from HAROLD CORDILL, whe has been a fiendber of the Peoples

emple for 25 yesrs and was former hcad of the temple cecurity
1n Cazlifernia. CORDILL went to Guyana about eicghit to tuwelve
months previous vhen the JOIIkS group aid, hcnn_vcu, he fc¢ll into
disfavor with JONES and had deocided to leave and wasc attlerpiing
to leave and was at the airport at the tine of the shc-oting.,‘l

N :a

*‘HU' O
"

mth cheoting actually cormenced about
w : 4:15 p.m. on 2y, Nowemper 18, 1878 and tlat the shooting
B ; eounded like pops or small ¢rms fire primarily to him. lia

did not knov where JACKIE SFEIERS wee daring the shooting.
He recalled that when their plane evacuvatirg the vornded
departed Guyana that sore of the more seriouuly wounded ot
off the plane at San Juan. Included avong those people vac
i ANTHORY RATSARIS, Concerned Relative rmember who was shot up,
! as was his father, STEVL RATSARIS. RBFVERLY OL1VIR, a Kugro
i female, age about 47, and a member of the Concerned Relaocives
5 group had her arkle taped. Her husband, EOVLRD, age 57,

who was in the Concerned Grovp there, had renained behiug
&t Georgetown while the others went to Jonectour and thoy
were evacuated as he apparcently had a2 stioke and according
to medical personnel, nceded help ilimmndiate) 3/”

traveled via TUA ot frem Cuoreoloii.
Also, stayed ot Gecrgetown ond was not on Lo

plane with them. )¢

.
o
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BB GBI, 2
rR ik
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e e

ncver intervigwed hy anyonc come Cleh
with the Guyanese govermment cenccrning this ghooving % L

airport. (u,
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stated that he was ameng
nuUMerous news media pecp’e who were assigned to cover
a trip teo Jenestown, Guyana and to travel with U. S.
Congressman LEO J. RY2N (Democrat; California) and several

relatives of members of the Peoples Temple. Prior to
the Guyana trip,Has among a group of
\ peorle who attended a presentaticn concerning the Pecples

Temple put on by the Peoples Temple in California. The
i twe attorneys who reprecented the Peoples Temple were also
: present at the time of the presentat:.on.'nll

“he flew from Califorric
to Xew York on Monday, Rovember 13, 1978, and then from

New York to Georgetovm, Guyana on November 14, 1878. The
two attorneys for the Peoples Termple met with Congressman
RYZN and the rest of the contlnqent from the United States
cn heanesday evening or Thursday in Georgetown and, on

Fricdesy evening, Noverbcr 17, 1978, they iot the “okay" from

Attorney LANE to proceed to Jonestown.
Fhey all then flew from Gecrgetown to Jdonestown where
e ¢y were delayed at the airstrip for one to two hours
. before receiving permiscsion to proceed to the Jonestown
propex. The whole contingent was transported to Jonestown
: ‘ via truck and the trip took between 45 minutes to an hour,
- placing them in Jonestown at approximately 7:00 p.m. The
. . temple people put on a big ceremory and "God Bless America"
“} | was gung. Many of the people appeared to be happy., however,
' that evening, a slip of paper was passed to NBC Correspondent
: : DON IARRIS by someone who wanted to leave the settlement

- : and return to the United States Nore of the visitors wvere
permitted to stay overnlght there, so they a&ll left and
returned the following day; Saturday, at appreximately 10:00 a.m.
On Saturday at Jonestown, an older woman grabbed DOX HARRIS
and indicated she and her family wanted to leave the
compound and return to the United States. HARRIS broucht
this woman to Ccngressman RYAN and she and her relatives
stated on voice recorded tape that they wished tc leave.s Y

- 3 = Cu K
yovestigation on 11/19/7¢ o Camp Springs, Maryland .. BA BS-173
Sk
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congressman RYAN then intervicwed the Reverend
JONLS on tape about alleged tortures, dirciplinery neasures
etc., used agoinst members of the Peoples Temple at
Jonestown. Reverend JOMES denied all allegations and
additionally stated that the only guns in the compound
were used strlctly by the hunters to ohtain food for the
merhers of the church.(q,

When the whole contingsnt was getting rcody to
depart the compound for the airstrip, approximately 15
other church members suddenly wvanted to "defect". The
visiting contingent and the "defectors" werc driven to
5'7(:/ the airstrip vwhere there were two airplanes waitinc.
Shortly after the arrival at the airstrip, W
a tracter pulling a flatbed truck with canv er e
top. Three men got off the tractor and flaztbed, walked
tovward the reporters and asked which airplane the Peoples

- Temple members were leaving on. KXo one responded to this
guestion ané a short time later, these individuals pulled

weapons from the flatbcd and opened fire on the people
standing on the airstrip. * as he
ot remcrmbers it, the people from the tempie who were on or

= near the tractor wher the unprovoked shooting began were
one klack ran named "STAKLEY" (driver of the tractor),

- ~1 A3 ~
one vhite malc who was approximately 45 years old and

- appeared to be the leader of this group, ard three other

’ Necro males. Onre woman "defector" was killed as she wasg
about to board one of the airplanes. The engine and tires
cf one of thesce airplanec were shot out and, although

there vere crbassy people in the area, the people doinc the
; ¢ gu - ghooting seered to convine their ghooting to the contincvent
! ' from the United States

B_IT'_&_A ____________
etated that he renalned motlonleb=
feigning death, when he wag L goain; an apparent attenpt
to make sure he was dead. stayed, laying feacc
down on the airstrip, for approximately cnc-half hour ,
and he heard an airplanc engine start amongst the noiso
of people crying. Hc then ran inte the thick brush surrounding

()
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the airstrip and bande
State Departinent offici:

r with other ineluvding a
;.

unday, P 1%,

approximately 40 Guyznese eoldiers arrived and sccured

the area so the group could eventually be evacucted. o, ,
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Dete of hlnuviplmnu.[_g_ 1_/ 7_8_

m, was advised of the identities
; '1ng fgents by a display of credentials. He

' TC/ vvs advictd ne was being interviewed cqncerning a possible
b Feicral violation in connection with the d~ath United States

Couprossien 1XO0 J. KYAN.  Therealfter he ,.:vided the follox-
into ;,ution:{

3
|
Y T Iy CTRICCInay
[ GeTCUS Sroryaxnunica-~
. iras from corcericd o2 ; 1negoers of the evpies

f o Te :ple.
R I e eeee——
T

# !mln!ee—!lm who
: croerates in Los Angeles, California. He has bus)iness telephone

e o — ———— e W B ra—— ——— e n e e a s b ———

—was bcarded on the United Airlines (‘q

11/20/78 ,San Juan, Puerto Rico . _SJ $0-123
L N E 2 4 Rl e Y ———

1 : 1 s" .
‘__ T com oo seiter veronm, datiory wor ceniiorian, of the 87 fg;g-grop.rr, o' the F? 3 o u leonwd Ie your o

TOTE e canteal pre nol N De Jat tolee oo ady Lour upenty.
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flicht from San Franeisco, California on November 13, 1978,
to New York, New York. Also on this fl1ight vas Congressman
LEO AYAN and two aides. These aidzs were JACKY SPIERS,

who lLiendled logistic matters for the Congressman. Another
aide, JIM (last ne1e un};no-.\'n).\U)

Also on the same flight and a member of the news
media contingent for this story was TIM REITTERMAN.
Mr. REITTERMAN is a writer for the Szn Francisco Examiner.
Mr. RITTERMAN had written stories concerning the Peoples
Temple previous to this story. GREG ROBINSON was taken as a
photographer for TIM F:JT'IERI.{AN‘M’

Other pews media members were RON JAVERS, who is a
writer for the San Francisco Chronicle. RON JAVERS was
clhiosen to represent the San Francisco Chronicle because the
Chronicle had written several detremental stories concerning
the P:oples Temple and the Chronicle believed it would be
best to send a Gifferent writer.

- A i J

Als0o on this flight were approximately t.enty-two
fzmily =menbers of people who were at the Peoples Tounle
craunity settleent, Jonestown, Guyara, These Trmily i -vlers
were repiresentatives of the group called "Concerned 3elutives
of Peoples Tzuple" (cm:'r).\u,

After arrivi { York on November 13, 1878

he finalized his decision
and made final prepzrations
and departure to Georgetown, Guyana.lu

On HNoversber 14, 1978

Fdeparted from Kew
York, New York on Pan American g at three p.m. bound for

Georgetown, Guyana. The flight procceded to Trinicdad where it
refueled. While ip Trinidad a foreign correspondent assigned
to Latin America for the VWashington Fost joined the media.
Also on this flight were the above-mentioned individuals who

departed San Francisco, California en route to Georgetown.,u

. su\ , \\
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AN 0 ——— ‘ana. The entry fo
of the media and Conccrned Relatives of PeopMﬂple was
not &s easy. he¥n RON JLVERS attempted to pass through

customs, the authorities seized his passport and wallet.
They refused to adrit him to Guyana, Ee wes detained z2s the
Guyanese authorities found $230 in Guywnese currency in his
suitcese. This currency has a value of sbout $100 U.S.

It was explained that there is a law that no one may remove
more than $15 Guyanese currency {rom tle country and no.one
r.ay bring in Guyanese currency. The avthorities held

vr. JaVEaS for approximately fourteen hours.

ng day.

: S ;o - < (Y
news media and Concery arents at € Pegasus Hotel,

Georgetewn, Guyzna, ( ]

The following three or fcur cays were necessitated
td obtain the proper permits from local authoritiecs to inake
the trip to Jooestown, Guyana.[

During these meetings, discussions, and so forth,
CHARLES GARRY and MARK LANE interceded on behalf of e
Peoples Temple. Both these men are kncwn 25
Attorpeys from the United Stztes who represent the Pecples
Temple. described these two Attorneys zs "radical
attorneyS . These Attorneys have deferded radical defendants
in the past, including JAMES L&KL REY.{

After these meetings were held, it was decided
that four members of the Concorned Fel:tives of Peoples
Temple would be permitted to have accers to the Peoples
Temple. These people were JIM COBB. described
JIM CO3B as a young neyro male who is 7. Crntal student.

Mr. CoBB was a former riember of the Peuplcs Temple. STEVEN
KARSARIS was also admitted. An unnated black lady was the
third meaber of the conmittee to be adiitted. The fourth

rrember of the corsnittee was a thirty vear old woman who is a

sister of one of the residcnts of Penples Temple.(u)

3dl
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Also included in this party were the members of
the nzdia, the Congressman RYAN and aide JACRY SPIERS. A
r.enter of the United States Lalzssy at Georgetown, Guyensa,
8150 was included in this grcup. The man's rnane was
RICHLRD DWYYR., The last renber of this group was a local
representative of the Guyanan Government who accompanied
the media and family members.(

The decision as to who would te permitted to the
settlement was made by the authorities at the Peoples Temple.
CHARLES GARRY relayed a messcze that GORDON LINGSEY would

not be welcome and it was agreed that LINDSEH‘iild not
accompany the media to the Peonles Temple

At approximately three p.m. on November 17, 197&,
the group boarded a Guyanese airline and flew from George-
town, Cavana to Jonestown, Guyana. The plane arrived in
Jonestown at approximately four-thirty p.m. The plane was
-et by two Port Kituma police. The grocup was provicded trans-
portation in a truck os«ned and ojerated by the Feoples
Temple./

advised theyv were transported by this
truck approximetely ten to fifteen miles through narrow
rozds in jurngle terrain. The road had clearings of no more
than twentiy yards on either side of the highway and travelsd
through very rough roads with much bush on either side of
the roads. li‘

Upon arriving at the Peoples Temple, they were

t2rken to a large "pavilion" style building. This a

building with roof znd open on four sides. ﬂ spoke
with FRever JONES znd was advised what paramelers were to
be set up

. This was necessary as it wzs
v t. The people that were all
intervicwed appesred to be Lavpyv. There were manv raunions

initial meetings were held,

3Y<
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Peoplzs Trople provided a band and quasi party w

When this show terminated, reqguested
permission to spend the evening at the !eﬁﬁle. Reverend
JONES refused to allow any sleeping accormodations end
adviszd they must leave the cozpound.

would be glad to Fli&cp O :
and that po sleeping facilities would be nczcessary.
Rever>nd JONES denied this and advised the »eople must
lea\'e(k,

Congressman RYAN and his aide staved at the
compowmnd during the night. Also at the compound were the

ttor, eys CiiARLES GARRY and MARK LANE. P’

During the show which was put on for the
visit..rs, a man naned VERN GOSLEY passed a note in block
print to DON HARRIS, NBC News. The note stated that VERN

=_ G38LET wazs in fear of his life and that he needed help in

. 1>avi g Cuvana. No mention of this note was made t
- Conr esqen RYAN, —.
== ’

At approximately eleven p.m., Reverend JOXTS

-
- 1 o

recgusrted the people return to their trucek and return to
Junes own., Arrangements vere made for the news people. and
relat.ves to return the following morning at daybrea_k.{w

e Although the truck was to return at daybreak for

i tke media, it did not arrive until approximately eleven a.m,
Seturiday morning. The journalists took this to mean that
Reverend JONES was attenpting to shorten their work time

as the departure from the Ceorgetown area had been set for
5 approximziely two-thirty p.m. that dzte. The news media

ﬁ %as ‘t."anspirted back to the Pecoples Temple with the Concerned

Relatives.

Further interviews were conducted with taping
cesions.  Several people were intervicuwed and family moenbers
poke with the visiting Cencerned Parents. Interviews were
ilmed with Reverend JONES and Attornevs CHAKRLES GARRY and
MAR

K I-A.‘\'E. Reverend JONES appearcd hostile during these
+

LR - I P
ricws and ingcluded mimuch rhetoric {.CTACCI:J;::B the abuse b/ &

news media concerning his Peoples Tenple.

Y B
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apprcximately two p m. Reverend JONES announced "Way not
lzzve", "Cgt out of here'". DON HARRIS expizinea to
Pe g-r.:nd JOXNES that they had cobtained information and

L N vl LRS- 4 L A TA=] aadmv W rFrfRallwiam =220 =2 H#LauUu 4l

fn-.rviews during their time at the Peoples Texple. ie
uivised Reverend JONES that he could assure hin that the
1oorting of these interviews would be fair. JOXNES
replied "I bhope I live to0 see you be fair".u,

During the stay at the compound,
no weapons vere observed and it vz2s advised that there were
only hunting weapons. As preparuations were made for return

+tn Jonestouwn thare vora nnv-;rn\'!r":»'rn'lu ten to tuel-re dafectors

o W UVAID-JH\I ll' hd e B “‘-r‘\' r’ll e AT B e T W W kS W W T sk v Ny Tl e W W W e
who accompanied the news media and COng;essman. Just prior
to departure after the majority of the people had woarded

the truck, Congressman RYAN returned to the Pavilion. The

Pavilion was approximately five hundred yards from the truck.
* s scuffle ensued at the Pav:lion which
he could not see. e could hear noises coming fror:. this

area but could not see what was happening. !Mouwents later
Cengressman BYAN returned to the truck and lLad blc.:d status
on his shirt. jiid *
Congressisan FEYAN gzot on the truck and ev -ryone
eparted. Tihcre were appreximately thirty people «n the
truck of which ten to twelve wcre defec;ors.,.’

The lzst person to board thbhe truck was a y
American male described as five feet six inches ta-1l, une
hundred thirty—five pounds, late twentites, slight bui
dirty blonde, curly hsir, deep-set piercing blue e es
wearing a white shirt, white pants and rain parka. L
this man was identified as LARRY LAYTON.'"‘

While on the ride back to Georgetown, Congressman
AY AN explained that witen he returned to the Pavilion and
was talking to Réevercend JIN JOVES, an unidentified white
American mole grabbezd him from behind. This man pat a
kniie peoint to nis throat. Congressman REYAN explained that
hbe wzs able to grab tie mwan's arm and slide slightly zway.
Soteone at the zathering then yrablied the assailant and
forced him to the greound. Congrecs<nan RYAN advised when he
turned ne saw the man laying on the groind stabbed with the
knife that had been placed against his throat.'q

- .
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Congressman RYAN advised him that both Attornevs
“ARK VAN E.and CHARLES GARRY, were present during this
assault., lie.-noted that tuey had assisted in saving his

life.(u'

while en route to Jonestown, LARRY LAYTON did not

speak 10 mavone, Upon arriving at the airport which wrs at
aporoxinately three p.m., evervone disembaried from the
truck and todok all of the equipment from the tiuck. The
Planes weridmot at the airstrip 2s had been previously

arranged.

n e ad acent meta
was next to the airstrip /

At approximately three-thirty, two zirplanes
landed. One was a twin-engine Otter. The second was a
single-vnygine plane., As there were approximately thirty
Doeple to depart and only tucnt; flwe seats it was ne(essary
to decide who would stay ‘s 3 '

L: 1'ON had been leaning against the shed with t‘)e sarsa
over lns clothes. When it care time to load the pzssencers
on the first plane, nanely, single-engine plane, LARRY LAY7DN
announced that he was to be one of the five people. He
stated that Congressman RYAN had promised that he would Le
incluced in this group. Congressman RVAN'S aide questioned
the Congressman concerning this and advised that this, in
fact, was his wish. The plane was loaded with four people,
TONY KARSARIS, VZLRN GOSLEY, a lady who was a member of the
Concerned Relatives and LARRY LAYTON. The_single-engine plane
begen to taxi to the ernd of the airstrip./k,

JIM COBB then noted to pthat a tractor
pulling & metal-sided trailor and the truck in which they rad

becen brought, came on the scene across the runway. Ther, ‘ust

as guickly, this tractor-trailor appeared withjp one hundred
yards of the twin-engine Otter, H recog-
nized the driver of the truck as 2 same man tha ad c€riven

the party from the Peoples Temple to Jonesiown. Also, he
jdentified one of the men standing in the truck as a blonde
man. He advised there were approximately cae-kalf dozen mon

(%
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standing in the truck end tratjor. M4e could not sce t“cse
pevple with the exception of shouldars and heads{—u/

. \
Aanothar truck then drove right to the airplzne.
This truck had the Guyana police. One of the officers got

out nithe truck and stood near the airplazne with a shotgun.
The man stood to the sidc with this shotgun, ”
observed that the people began to ayplaud whe e poli

appeared. There was degree of anticipation that sonething
bad was going to hacpen. He bLelieved this wazs the reason
for the peoples reactio

P

mpossi o return that day
The return fllght would have to
ve delayved until the next day because of darkness. While
they were discussing this return, he heard two shots from
behind him, lYe turned around and saw that the left front
tire of the twin-engine Otter had Yeen shot out. At that
ricnent tre little 51na1e C"lt"lnp D]ﬂnn wes at a n'thnf-\_.n._kvee

AF & AW & TR

angle w the moway, appro>1hate1y one hundred fifry 3ards

towards the md of the runvay. Seccads after the
chots, there wa2s a barraze of gunfire.

-,
L0

iirs

Jgd8 Witnessez Lae anP e
coaling Ifrom ezmple truck walking acress the air-

field firing handsuns and rifles at the neus media merber uv
¥e witnessed these people walking close to the woundad 'nd

A F *hea A
at point blank range firing into the bodies of the woundzg.

e remzined in that location for a moment and then got to his
feet. He remenbered the Guyvanese aircraft that had been
paried at the end of the runway when they arrived the day
Lefore. The aircr aft had a cdzmnazed nose wheel and had been

Loarced phCiiocze coidicrs . (N
ashe the Guvanrcse soldier to

oifer protection to the news people who vwere being fired
upon by these assailants. The Guyanese soldier refused to

3 [ - R S T P . S
give him any assistance. asked the Guvanese soldier

to give him a gun so that he may protect himself. The
soldicer denied this request als “J

During the shooting he witnessed the gunman
waving the Guyancse citizens out of the way in an effort to

. i
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prctect them, ul

engine plane. He heard shots Irom inside of the plane.
The captain jumped out of the airplane and said "Everybody

out”. No one else exited the airpla_ne.l]l

he found several

on jressman dead. The assailznts had dzparted in the

abcove~-described truck and were gone. Congressman RYAN was
laying beside the right front landing gear. He had
app:rently been wounded and wes shot in the head. BOB BROWN
was laying under the tail of the plahe. He had been shot in
the hecad and his head blown partially away. DON HARRIS was
iay 'ng centership and had powder burms on his clothing,
inezing that he had been shot at very clese range. The still

"pLo.cgraplier, GAEG ROBINSON, was lJaying behind the wheel of
the tire that had been shot out. (u)'

_é:;_
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lle looked for JI¥ COBB, as he felt COAB was cne

of he other pcople capable of self-protectiun due to nis
physical stature. He ceould not find COBB and 10 his

- kno/ledge COBB is still soumewhere in the junglef )

sy J

ST ! The people that were critically wounced, were takren

T | to u place approximately fij i jungle.

_ e three pilots., The pilots

: i acvised that he had been broadcasting during the attack.

The pilot stated that he had zdvised by radio that the people
vweer: dead znd that the Congress:an had teen killed. The
pilut adviced that tcre should be help at the airstrip within
one hour and fific~n to one hour and forty-five minutes. The
»ilHt reitcrated that the news had been sent out and that

nelicopters would be coming soon. The three pilots then
bsarded the single-engine airplane and left. 3?’

at that point they had three
Option number one was to hide where they were in
the jungle, option number two was to go to the Guyanecse ALMY

options,

tent at the end of the runwav, and option number three wa2s to
go to town. it would be Liest for the
; AV I (
— o
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wounded to re-sin at the airstrip. ku
The following riorning, after approximately

fourtcen hours, it was dayvlight. Thereafter, approximatel

one huncdrad and thirty Geyaneose troops avrived.

spose with th2 Conmanding Officer and suigested that he

deploy these 1en on tlhe airfield so that a plane could land
safely. The officer did this. —pconcern was
that the assa. lants may still b@ in the jungle and the
possibility existed that if a plane landed it would also

be assaulted. u‘

Soo1. after deploying the trocps a twin-engine
Otter appeared and zgain the problem of not enough room
was eacountercd. The seats were removed from the zirplane
and the wounded were loaded first. Eventually, all of the
reople were rcmoved by the plane to Georgetosn. At
Gzorgetown he was met by the United States
Alr Force parstirodpers. Their luggage was searched and the

reople searched, l\‘

mtold the United States offizials of
the arrest o 3% TON at Port Kituma. V¥hile =t the

airport in Po:t wituma, said
"Curist". "Tiiere he is'", 1 _ARRY
LAYTOXN Deing ¢t Port wituma,

H automatic revolver that LAYTON had used to shoo

e Jellow ra2ssengers in the single-engine plane. The gun
was then given to RICHARD DWYER. Based upon this information,
the local police arrested LAYTO.\'.’"'

was 1In re.csence (o

LARTY LAYTON was tazken into custody and to

he
olice station, During that evening the police returced to
ne

arid A

lod help in guarding the pris

b
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“ he would be willing to
provide a signed states cUncerning this information., A
Signed statement was prepared in his presence by dictating

to a stenographer. ife witnessed the dictation of this state-
ment and was advised it would be typed and brought for his
signing on November 21, 1978, at eleven a.m, He acknowledged
the information in thla 51gned statemept to be true and
correct btofore intervi:a:wing Agents. (”7

He adviszad taet due to the late hour and the
1=ngth of lu"(_l‘\ 1eJu h2 wished to terminate interviesw at

=%

. On Novenmbver 21, 127§, read this FD302
and advised that it is true and correct to the best of his
xnowlecdge, and significd so by initialing each page-

(_ i/

.
-

{54



-
.
-
"
w
»

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATIVON

Dule of ranscriplion 11/28/78

o -

was informed of the identity
He furnished a signed statement

L7 (- of interviewing Agents.
which is as follows:\u,

|

November 21, 1978
| Puerto

San Juan, Puert

Rico

(-1 0} = - -

"I, ) furnish the following
voluntary s ent to Special A ents#
| _— - who have

-ldentirlied themseélves to me as Special Agents of
the Federal Bureau of Investigation. I was born on

"From New York I departed on Panam Flight number
227 for Trinidad at 3:00 p.m., on November 14, 1978,
to continue on to the final destination of Georcgetown,

Guyana. During the next two to three days meetings
were held to setup the trip #
Pat Jonestown. After 1ntermediary action by

)

rneys Charles Garry and Mark Lane the trip to

P ..

Interviewed on 11/21/78 o Hato Rey, Puerto Rico Fe s SJ 89-123

J EA's L
‘ by and > mj Date dictoted 1;/2217 g8
Yhit document coniaing neither recommendoiions not tonciviions of tha FBI i i The proparty of the FBI and i locned 1o your ogency.
#H end i contenls pre mot lo be datributed oulside your ogency. . )
" 4 J{)
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November 17, 1978.

We flew from Georgetown
to Port Kaituma on a chartered airplane of Guyzna

Airways and arrived at approximately 3:00 p.m.,

on November 17, 1978. At approximately 4:30 p.m.

I departed in a truck provided by "Peoples Temple"
bound for "Peoples Temple". It was approximately

10 to 15 miles by truck through narrow jungle

alc
roads.

A band and show were provided for us.
1s show a man who was residing at the

~a - T

P Tt Y P YR |

. < .
compound, Vern Gosley, cave a note to
Don Harris. R T
which was in block print saving at Vern Gosley

needed help and wan

"I was told by Reverend Jones that there was
no accommodations for sleeping and we must leave
the compound. At approximately 11:00 p.m., on
November 17, 1978, I left the compound in the
company of the media and family members. Mark
Lane, Charles Garry, Congressman Ryan and his aide
remained at the compound that evening.

"Arrangements were made upon their returning
to Port Kaituma on transportation back to the
compound at daybreak on Saturday, November 18,
1978. The transportation arrived at approximately

4u1
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"11:00 a.m.

I was provided a

e compound, At approximately
2:00 p.m. Reverend Jones asked, "Why don't you
leave?” "Get out of here,” The members of the
media and family as well as approximately 10 to
12 "defectors” were placed on a flatbed t:uck
for departure. Also Congressman Ryan and his
aide prepared to leave.

"Just prior to leaving Congressman R:an
returned to the pavillion which was approximately

500 yards from the truck where I was sitting. (~'

I could hear a scuffle but did not witness any
of the happenings. Congressnan Ryan came from

e

Lllc DUJHPUUIJU WJ.LJ.I U.LUUU OoTl JJ.J.b th.J.I— J.Jl a :}hﬂkcll
condition. He climbed into the truck and &t this
same time a white male described as appro»imately
5'6" tall, weighjng 135 pounds, in his laie twenties
with slight build and dirty blond curly he&ir,

got into the truck. He was wearing a white shirt
and white pants which were partially coveied by

2 rain poncho. Later this man was identified to

me as Larry Layton He stood in the back of the

"Congressman Ryan told me perscnally that when
he returned to the "Temple" and was talking to
Reverend Jones in an effort to get the re.ease
of approximately eight other people residing in
the compound, an unidentified man grabbed him from
behind and put the point of a knife to his throat.

The Congressman advised he grabbed the assailant's
arm and rn:ln:-\apd to slide partially to the side

- Taaww pPlhe cafasy LR R L=~

of the assallant, at which time someone in the group
came to his assistance and wrestled the assailant

to the ground. Congressman Ryan stated when he
turned around, the assailant was lying on the floor
and had been stabbed by the same knife. Congressman
Ryan advised that present during this assault

and witnesses to this assault were Attorneys

o~ AR
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Charles Garry and Mark Lane. The truck departed
the compound and returned to the airfield at Port
Kaituma. I arrived at Port Kaituma between 3:00
and@ 3:30 p.m.

"Previous arrangements had been made for
air transportation at 2:30 p.m., but there were
no airplanes at the airport when 1 arrived.

t approximately 3:45 p.m. a twinengine
Otter and a single engine airplane arrived.

: As there were only approximately 25 seats available
id some 30 ieoile to deiartl —

"During tlis preparation for flight Larry
Layton had rem:ined off to the side leaning against
a building. When the choosing of passengers was
made he demanded to be a member of the passengers
for the single engine plane. He advised the
Congressman's zide that he had been promised by

_ : Congressmarn Ryzn a seat on this plane. The aide
!pﬂﬁ checked with Ccngressman Ryan and confirmed this.
Four other passengers and Larry lLayton were put
on the plane arnd the plane taxied to a takeoff
position.

_
(\

4
-

*Jim Cobb called to my attention a tractor
pulling a metal trailer and the truck in which we
had been brought to the airport. I saw the same
driver who drove us from the compound driving
this truck and a blondhaired male standing on
the trailer. There were other men standing on the
trailer whom I cannot identify. These vehicles
stopped approximately 50 yards from my location,
i.e., the Otter aircraft. A police vehicle drove
to my location and a police officer with a shotgun
stood near the twinengine Otter as though he were
uardi

L1C

ng on the ground in

403 A
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turned
L saw the left tire een shot out.
The single engine plane was at a %0 degree angle
to the runway making preparations for departure.

- -

"After the two shots there was a pause and
then there was a barrage of fire which originated
from the area of the truck and spread out around
the immediate area of the' twinengine Otter and
into the "bush". It seemed to me as though the
shots were coming from the whole surroundin
of the aircr

see the assailants shooting at the news party

lay on the ground.

to the other end of the
airfie had previously seen a damaged
aircraft being guarded b a Guianese soldier who

was carrying what I thougyht to be an automatic
ﬁtried to persuade him to assist us by

firlni at the assailants; howeverl when he refused
the single engine plane whicC

ad come to rest. I heard gun shots from within
the plane. The pilot leazped from the plane and

shouted for everyone to get out, but no one else
exited the plane.

The assailants
climbed onto the trailer and truck and departed.

Congressman Ryan lying bzside the right front
landing gear. It appeared he had been wounded
and shot in the head. I found Bob Brown shot
in the head lying under the tail of the plane.
I found Don Harris lying centership under the
plane. I found Greg Robinson lying behind the
wheel which had been flattened by gunfire,

4U i "‘ 5

-

and shooting peint blank at the wounded as they 1"
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T '—helped the wouniléd to a”
location approximately 50 yards from the runway

“into the “"bush" for safety.

"In speaking with the pilot of the Otter
I was informed he had radioed that Corgressman
Ryan and other people were dead and the severity
of the assault.

'—assis;:ed in taking the wounded
to the Guyana army tent, adjacent to the wrecked
airplane. The remainder of the victins went

to a shelter in the nearby town.

"Approximately 14 hours passed whan approxi-
mately 130 Guianese troops arrived by railroad.
Protection was setup at the airport for incoming
airplanes and preparations made for evacuation,

"I returned to Georgetown in a Guianese
Government airplane. After approximately one
hour in Georgetown I was transported to Puerto
Rico on a chartered jet.

"I have read the above statement, consisting

of thig and additiocnal pages, T have ‘nitizmalsal’
.................... ages + Save nitialggd

each page and now sign 1t because it is true
and correct to the best of my knowledge.

"Witness:
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the activities of the Peoples Temp

4 _by thc Reverend JIM JOKES,

% This cult, which was founde ndianz, rmoved
alifornia, specifically in the Redvwood Valley erca,

approximately scumetime in 1865, It later moved tc San

Francisco, Celifornia ané¢ still maintains their main templc

in fan Francisco. Arproximatc]y two ycars ago, Reverend

JCORES founded a settlement in Guyana, South America, which
he named Jonestown, and a number of his follovers have

; A
. . o e 4
been residing there for quite some time. During the last

year and & half, there have been numerous allegaticns
concerning micstreatment of some of the followers within the
Jeriestown settlement.

Scmetime in early November of thie year, he learned
of a pending trip to the Jonestown settlement by Congrencoaan
- LEO RYAN of California spropriate arrangeiarn
' iiiouih RY~N's office
) — to accompany ¢ TAT )]
i L)/C/ MCh was to vieit the Jonestovn settlerﬁnt, cons .sbc-d
of Congrescman RYZAN and his congressicnal aide JACKIE SYTIIERS,
apprcxzimately nine news people representing variocus NeVSapers
and television networks and an unknown number rebrerepulr'
the concerned rzlatives group. The concerned relatives creoup
onsisted of menbers of the imrediate families of some of the
followerc cf Reverend JCKRES who were living at Jorestovi
and who were beliecved to be mistreated and, in sone cases,
held there against their will.f yll

The group lef{ San Francisco con the nicht ol
November 13, 1978 and truaveled to New York City via Undited
Airlines. On the 14th of Novermker, the group left New Yerl

s diie o e S, o

: I
s o 11/18/7¢ Lamp Sprlngs, Maryland , BA BS-17
ek Invectigaton on . at . __ File = __ et e
o =
L7 51 ool 11/22 /798
O/ e . B SR
by ———— e — o e e Dmipdttet o -
Thi, document contalng ncilher tecormmeAaZaticns Ro” Coaclyiians of the PR bt is the proper’ x ¢ "R FOLang s Tnaaen gy 0 ™0
i1 3n@ its conients are R0t {0 be dictr-hrtoed 01530 your Sgency,
Airi
s LY
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via Pan Amexican Airlines and greived arcuvnd midnicbi on
Noverber 14, 1578 in Georgetown, Guyana, making ona stop
en route at Port of Spain, Trinic’-ad.{u,

L i In Gecruetown, Lhe group stayved #i the Fegarus

L Hotel for the naoxt three nichts; that nicht zv well es
Wednesday and Thursdey nights. During this time, Congroscmen

- RYAK had scveral meetings with attorneys aivl LEND @nd

o CERRLLES GARY, who were ropreseniling Reveroha JORLS 1

thr Teeples Temple. Theooo attorpeys had orolved in CGuyera

on separate a’rlines and negotiatcd with Congresceun IOTR

concarning his visit te the Jonccitcvn sotitleonont, G ricay

morning, Novermbuer 17, 14782, thes~ attorncyr finzally can

the ohey feor Congresermean RYIN and his aids, the pove peoonle

. and four members of the concerncd relative: gronr, CL:iOl: LOYD,

_ JIM CORB, BEVLELY OLIVLD and ATIGHY KRWELDIS, to mret with
JORES at the Jonestovn scttlemenc., Thic giroup, alond with
LENE and GARY, flev irto Port Kaoituna on o charter flicht

2l cf the Guyanesge airlinces, which leii Gecroriontn approximately
2:00 p.m. and crrived at Port Rzituma roughly bztwecn 3:02
ané 3:30 p.m. on the 17th.(ﬁ"

{ , told by the unnan:? piloi of thot
’ b 7 rlane tha e Pc :8 Temple hed called the CGecrxgetousn
tower to advise them that they should land at Metthewc
Ridge rather than Port Kaituma dve to the foct that tho
runway at Port Kaltuma was supposedly toou vt to lani on,
The pilet, hovever, after flying over the Fort Keitwha
airstrip, felt that it was not too wet end he puat them dowmn
at Poxt Kaituma instcad of continuing on to hatthews Ridge. /?’

After landing, CARY and LEKE vwounld not allow anyone
except Congressran RYAN to go into Jonesticwm and everyonco
else had tc rewain at the airport. LAftesr Concresounon TV, AT
was gene for approximatcly two or three hsuvs, an irdividunl
from the scitlencit by the name of JYii MU Lywdntl cono out
to the zirport and advizcoed that covervonc cls» could n
come into the sotilevart. At thoe setilen:i, the grouy wan
given a tour of the mistion and thay had dinner theve,
Merbers of the settlement also put on @ dlico dancino show

(430
D

(R o

[P
on the stauc for them. They were ulloved to speak to
sone membzyc of Whe grovpy and were also alliowed to 10310 to
Reverend JONLS. The eniire grovy desirvcd to cperd i nignt

u/
40 ( B

y .
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" GONES refucsd to give thon
pcrm1 sion rnd cnly : CLHgILHJRin QYW end his aidlo
to stay overniclht in the ttlement. %hoe rent oif the guoow
wae transrovicd bacl i aitume vicre they were Lo
sponé the micht et fonz Disco, Thny wore suninosn.l
to be picked up and meg to the setilencont croevat b:20 I,
the ncoat norning, ho‘_\hr, th=v vwere not plchcd up antg v
back to Joncstown uniil epprovimately 10:30 a.“. Durirg
the second day at the sedtlacoent, thoy vere allood to oo
evcn iora of tha soltlierent, including sone pliocwos thac

o

b i- B
hed not scoen the p“(‘\'nlv‘ Cay. At firel it ccomed lile o)
the p*ﬁp]r In fhe gt tlomont vere cuite bhoopny thove, hoosoor,
Congresomain RYsdl ai’ Lfmb ro of £he nov s oml
1eceliving notes fron rovs ©f the Peonles Ta
etating thal they would :_il;ﬁ to lecave thoe
accompany the RYZ:3 poarty baok to thn United ¢
JORES vas confrentoa with this ipforpatiion and hoe bzorme vither
l f

dreturbed &nd agitated cover the nunber of peoplc who wenlon

to leave. (l'

2t approximately 3:09 p.re., the oroup, alenoe villl
—anth, 16 Gefectors from the geitlenint, were Lo roivrn to the
airport for the flicht back to Georgeteuwn end then on o
the United States. There wore & nurker of olber resides:
of the settlerent who wished to leave Guorcetown:, hovevsy,
tharce vwas no reom fox ther o the troech thzt wis to go eng
and hence, they vould hive to remaein, lrMony of thow exyorocsagd
fear for thoir lives vhile Congressman RYAR ond the novo roogple
were going to the airport and for this reazon, Coeaudene:
- RYZN careecd to stey with thom and go on the sceond truotia o
out to the airport. As the {irst grouv. vac celiing ro=
to leove, thove vas & bic comwotion over at the (vidour
. pavilion incide the cettlement and DOI LALRTS of WOC il
cver €0 find cut what the probles wan, FARWE thon viw o
- te theon and h aind severil otlars yen ever o)
¥, b?b found out th TialtOns mombor of 4 ..cttlez:;-n"u trica o
» N

IS AN

kill Cornorczenayn K ky sliiddeg his {wosg,  Conerces
Rk £eld thun that it was GERY and Iu;ﬁ vho provented O
altecker fram Rilline him, Concwcescnpy YYZW @3¢ hove or
A, biced on his shire, Lewever, he'ves not injured and 3¢ v
detormined that the bhlood was that of Lir attucior. 7+t
this time, JOLVEY JONLS, Toviye sAvRTen reon, oo

ovex O tho crour aod saoraonield Lhot Dloy oo e vhoivo o
o thoe airycrt hofors i' Pofurthior Jlicboosaoa ool
group thoi yoturned to Lie trich ¢ CoenG WEILL e e
AL, ond cuarted cat to the aispoas, {]'
-t\'d .
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When the truck left the gate at the entronce to
Jonestown the chain blocking the entrance was up and
JOE WILSON, a Negro male; approx;watel; 5'9" tall vith
pleited hair, and 2 Mr, EDWARDS, not further descrikecd, covg
to the back of the truchk and uvmandco to sec all the peernie
in the truck who were leaving, cstensibiy to scarch for
WILSON's wife and child whom he cuspected vere txying te
defect., Neither WILEON's chilé or wife were foumd on Lthe
truck and thc truck vas then allewed to continue on to thc
airport. Alco includced on the {ruchk was an egcort man
from the setilement by the nome of BIRDUTLL (Phonetic),
who is a white male, approximotcly 22 years old {]',

En route to the airport, thcy did obesesrve a tractor
with a flatbed trailer on it and some weod on the trailer.ryy

Also while they were cn route, JIM COGB, who was
an ex-member of the Peoples Tenple, as well as sore of the
other unidentified defcctors, aqv1ced hir. that they feared
LARRY LAYTOI, who was also on the truck and presernted hinself
as being a cdefecter. They told him that ILYTON was just tco
close to Reverend JORES and they did not believe that he
was truly defecting. They belicved he was armed end prehakly
was sent by JONLE to cause some kind of problem. The group
was very apprchensive about LAYTOR and the pou91b111ty of
trouble either along the way or at the airsirip. I”(7

While at the airport, bhecause of the peck

:-\F TAVITAN = -h = o~fF bl bl A~
difid dNdiy @JiU h-l\-.l.].lﬁlJo.) soe O thne oinexr ac

trve dcfectere, they decided to frisk all of the people

getting on the two plancs. LARRY LAYTOU wvas obnarved by

him going to the back side of the smaller airplone to

aveid being frisked ard thzn slipping hack in line citer

some ©f the other people were frisked. LAYWCN alse insist-d

that he be allouved ¢ go on the smaller pianc and ke accoerniiclod
this by scmehow convinzing Concoreosman BRYMN to allow him to

go on the snaller ﬁﬁa“il vhich was going to bs the firest
nlane to leave. conldé only afowne thot LAVOOL

plane to leave. el el 1LY 00
probably convincMongr‘e’gsman RYAL

4 !

v
o

that becauve of hic
closcness to JONES, ko would be ia a better position to ¢ive
him more informatien on what JOULS vas reczlly up e

(M
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During this time, he observed the truck thaut toox
him to the airport parked over by the far ride of the
airstrip and parked next to it was the tractor which thny
hzd seen earlicr. The tractor then came over towarde the
metal shed which was used as & ehelter for passengers, and
he eblserved scrnicone on the tractor wave to scme Guyaneso

C children to aet out of the way. At this time, he turn:zd

L? & - ATl DADRTITEAT sy X entsl T R4k 2l

[ ] I—U— WA DLy NN Chlidha £ f.00T o wllwkiln “--v-.
hell'e gonna brea)k loose here". He then woved over towards
the esnall plane and helpced frisk pecple to help exprdite
getting the plane lowuded to get oul of there. &t this tine,

he hud his back to the tractor when he heacd the first shot
s go off and he immz2diately ran around the plan { thc
2 I . round. At this tirz2, he felt a bullet

Mand he, afteyr geiting to the DuCr £iuc ©
. ¢ airplane, zn decid=d to get vp &ndé rmake a run Inr it
- to the woods., While deing this, he observed a nunpoer of

cther people doing the sane thing. He ran appronimately
a? 100 yards into the woode 2nd then stzved there until the
= shooting stopped and he saw other peoplc leaving the woods

and going back out to the airstrip.{u,

When he returned to the cirsirip, he found ouvt that
F

Congressman RYAN, DO HLZRRIS of KBC, BOER LIOWH, a camerxaman,
GREG ROBINSON,W and one oi the defectoi,

a fearcle, (FIRS 1 UnNnhOWN) PLRIS, had been killed and a
nurnber of the other people had been wounded. He did not sco
any of the people who actually did the shonting ané feels that

the shooting wes done by approximately three or four people. u/

Neither of the planes got off the ground Lcforc
-the shooting started and he was told latcer by DALE FADS that
LARRY LAYTON, who was aboord the smaller plane did pull cut
a wcapon and attempt to shoot soncone before he wae
subsecguently svbdued. LAYTON was turxnced over to the
Guyanese people and his weapon wat turned cver to DICK DVWYVFR,
an aide¢ at the U, 8. Emhasey in Guyana. After the chooting,
it was determined that a tire on the laicer plane hed hooen
shot out and it could rnot he moved. Doth pilots and oo of
the injured persons, namz unknovwn, left in the smaller plouc
and were to obtain assistancce froia the Guyanese governmenc.

(M
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The remainder of the grouvp brought the woun
to one end of the airstrip wheve there was a tont., This
tent was being used by four Guyanese soldicrs who were
guarding & disabled government plane. ‘%he group ihen
tock turns watching ovar the wounded and being alert to the
foot that the people from Joncstoun ney return Lo stort
sewe moxre chooting, 7The Jonestown pecn1o noever retursed
end CGuyanese troops Finally arrived the rext morh*ng,
Sunday, &nd aszisted them in the cvacustion of thz worndod
aindt the stest of the grouvp from Port Keaifura to Goorcctvpn
ant. subcequently back to the United Stetes. BHe did not X
the cxact nuabor of people that actuzliy left Pori Reitr:.:
because senz of the poople whe ran inte the junglilc when (L
shooting b.gun were still miscing and sone of their imnedistc
families refuced to leave CGuynna “withouat thﬂm.[l[l

: W LARRY LAYTON is a whi
male, app : 0 years old, slight Lwild,
gtated that the only wezpen ho obzerved was a .38 cals
revolver vhich suppogedly wazs taken off of LARRY LAaYDON.a,

pe
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGA ¢

12/13/78

Daits of tronscription,

nterviewe
the FBI in the

L7¢C

Francisco Office

e wvas advised

identity of the interviewing agents and stated

' that he wished to be interviewed regarding the incidents

\ surrounding the missin: fllm from the camera of San Francisce -
Examiner photogra B -

N. Ee advised as follows( h/

On Saturday, November 18, 1978, after the attack
on Congressman LEO J. RYAN,Mran into the jungle adjoininc
the airstrip. hha unded during the attack
and hid in the jungle Ior approximately five minutes. After
the tractor on which the gunmen were riding had departed the
airstrip, he came out of the jungle. He first observed the body
of Congressman LEC J. RYAN and was informed that RYAN was dead.
‘ He then observed the hody of DON HARRLIS and was informed that
' : HARRIS was dead. He inguired about GREG ROBINSON, saw G t e
. body on the ground and verified that ROBINSON was dead. h
pm then noticed that the camera strap on ROBINSON's camera had been

: : cut, but he was uncertain if the straph had been cut by bullets
or by a knifie. However, both of ROBINSON's cameras were still

— with him on the ground.f |
. v
Fthek assisted others in carrying the
. ' injured o of the field into tall grass adjoining the ajrstrip.

He noticed that Guyanese men, women and children were gathered
at the end of the airstrip. All of a _sudden, the Guyanese
\ people began to run off the airstrip heard soneone
: shout that the attackers were return

hen ran into

the jungle and rewmained there for thirty to forty-five minutes.

As they were making their way back to the airstrip, they heard

an engine and saw an airplane taking off. Afraid that they

were bELDU left behind, they made their way quickly to the airstrip.
They obscrved that several merbers of their party were on the
airstrip, along with many Guyanese citizens. The Guyanesc were
wal)1ng around the site of the attack and looking at bodies.

It is unknown whether any items were taken from the bodleiyq

»
s —— . ..
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terviewed on__ 12/11/78 San Trancieco, California_ Fies SE.BA=250_.
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Personal belongings from the dead, injured

and survivors were moved close to a metal hacL on the airstrip.

Precalleu seeing ROBINSO!l's camera case amony the
!’_}?(/ belongings which were placed outside the shack, but it is
unknovn which and how many cameras vere incide the case. It
is noted that the case can hold the three camcras that ROSBINSON
had with him on the Guyana trip. At time of attack ROBINSON wa:s
wearing his two Cannon canmeras, the Nikon had been put into the
case earlier.(‘h,

The Guvanese citizens then offered their
assistance to the survivors and found shelter for the survivors
in a disco in nearby Port Kituma. arried RO”INSO“'~
camera case to the disco and placed the cace direct =2 14
bench. Some time later in the evening,
left the disco and returned to the airstrip to
attend to the injured members of their party. These injured

e .
members had been placed inside a tent on the airstrip, normally

used bi Guvanese soldiers. Before leaving the disco,

E 5 asked to watch ROBINSOl's bag, as it was located un
bench she was sitting on. Vhen beturned from at

17
tend
the wounded approximately one hour later, he noted that
' had changed seats and that the bag had been lefti unattenced.
i also noted that Cuyanese citizens had remained in the disco,
[' acting as security guards. (“'

Upon his return to the cisco, L SN

! ROBINSON's bag from under the bencﬁ”"ﬁmagm}u him

' to the rear of the disco. He 4did not sleep that evening and the
bag was under his control for the remainder of the evening./)(/

b
o

© e aame b mbme b - A
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ik
or four Guyanese soldiers were sent {o the disco to inform
survivors that aircraft would be arriving at the airstrip to
transport then out of the arca The survivors were then transoy

to thc airstrip _callc_\_ takine ROBINSOL's bas v

him. BPBe was to be transported on the medical evacuation plare

e ¢

1}

b

but, because @»did not wish to he left behind to woei: on the
arrival of the sccond aircraft, gave his scot to [P
When the second @ircraft a)rivcd at the airstrip, he lo.ded
ROBINEQ:'s case inside the airmnlane

o dhad oA ain Lad jraiiiis . u'

4id e
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Before the airplane was to take off, he decided to
take photographs of the airstrip ané the airplane that had been
disabled during the attack on Congressman RYAN and others. At that
point he opened ROBINSON's bag to secure a camera and observecd that

the two Cannon cameras on top were both muddy and one of them was wet.

However, the Nikon camera was not muddy and he uced it to photocravh
(/the disabled plan He noted that *remained inside ihe
aircraft

*teok photographs. ”is uncertain
whether or not he toox ROBINSON's bag with Nim while he was photographing

the disabled aircraft. (u

= He adviscd that LOBINSON'S bag remained within his
sight on the flight to Georvetown, Guyana and in the subscguent
search of luggage and belongings at the alrtv,t.‘b-
Oon the flight to Washincton, D.C., ROBQ
was out of his sicht on three brief occasions:{u’

—left the bag to have his arm bandaged.

eft his seat for approximately one
minute to receive some type of injection.‘k'

When the plane cstopped in Puerta Rico, he deplaned
and telephoned his office. 0

NEON's bag

=2

ey

e E&' ;
SRCR FE

When he returned to the plane, he tried unsuccessfully
to open one of ROBINSON's carmeras. He was assisted by an air force
man who was assigned to the flicht as a photoyrapher. This air {orce
individual emptled the Nikon camera for him. o

—one of ROBINSON's Cannon

e — - -
cameras had no film in at vhatsocever. Film from the Nikon and

one of the Cannon cameras vias removed from the cameras and placed
in a compartmenli in ROBINSMI's bag, along with other rolls of fili.
It is unknown whether theso other rolls were expossd or new fil-n,
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(ph) .
1 compartmenht in
included the two rolls of exposed film that

he had removed from ROBINSON's cameras earlier. 4t the time, he

assumed that he had — all of the film in ROBINSO:'s baq. “
Upon arrival at the hospltal he placed ROBINSON's

nside a room with other s

-

o
1
0
=

his office. learned
that the Air Force had inventoried ROBTHEON's bacg. e inventory
sheet was signed by Staff Sergeant SCOBLE and witnessed by Master
Serxgeant WILLIAM GARDUER, III, or WILLIAM GORDON, III (signature
illegible). The inventory sheet makes reference to "five rolls of
film" and does not specify whether the film was exposed or not. In
addition, the inventory sheet lists ROBINSON's passport as being in

the bag and the passport number is F230759H (or I). At this point,
ﬁnenmsm's bag contained the additional Ffive
rolls of film reflected on the inventory sheet. q
the 1nventory sheet in order to gain custody of ROBINSON's belonginog:

At that point, ROBINSON's belongings were brought into
room and remained in his sight until San Francie
Upon arriveal in San Franc1sco on November 23, 1978,
to exariine
the contents © BINSON's bag. oun

urvivors and left the room to call

on Wednesday, November 23, 1978.("
the five rollis of film

and it was determined that two rolls had been exposed and contained
shots of Georgetown.

_ he personally shot one roll
of film in Guyana, e to ROBINSON for safekeeping.

This roll of film has not been found and he suspects that cceveral
rolls of film taken by ROBINSON are missin He advised theot
ROBINSON used Ilford film, HP-5, ASA400. *xamined
photographs developed from film found on the body o©f a dece:sced
person in Jonestown, Guyana, and he advised that none of those
photographs appeared to have been taken Ly ROBINSON. Upon
exarination of the negatives from the photographs, it was
determined that the film used was not the brand carrled by

ROBINSONM, ‘“|

o i~
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pinion, the greatest opportunity
for theft of ROBINSON's film would have existed on the airstrip
after the attack on RYAN and others

! U

— believed that the film could
have been taken from ROBINSON's body by United States Air Force

or by Guyanese having custody of the bhody.
ROBINSCHN's relatives had reported that ROBINSON's money

was niscsing when they received his personal affects and
# felt it possible that any film in
his pockets might also have disappeared.’u’

{“
the missing film would
have contained shots of the Jonestown, Guyana camp residence,
He believed that ROBINSON's photographs taken prior to the
assault on RYAN at the airstrip had been all recovercd and
developed; however, he is not certain what shots were on the

missing film, (M\
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